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صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ... 

پذیرفته می شود

چاپ کتاب های شما از یک نسخه تا صد هزار نسخه

انتشارات شروع

www.payameasalooye.ir

پیــام

www.payameasalooye.ir
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روزنــامـه مــردم اســتان بـوشــهــر
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شهردار بندر بوشهر:

زیرساخت های شهری و فضاهای 
عمومی بوشهر توسعه می یابد

استاندار بوشهر:

ظرفیت تخلیه و بارگیری بندر بوشهر 
۲ برابر می شود

خبـــــر

خبـــــر

 درخشش هنرمندان 
بوشهری در جشنواره 
موسیقی گرجستان

گروه موسیقی سنتی »هیرون« استان 

 ۲۰۲۴ موسیقی  جشنواره  در  بوشهر 

گرجستان خوش درخشید. هنرمندان 

المللی  بین  رویداد  این  در  بوشهری 

جشنواره  در  گروه   ۲۹ حضور  با  که 

گرجستان  باتومی  طلایی  تابستان 

همراه شد موفق به کسب رتبه برتر 

هیرون  شدند.گروه  افتخار  دیپلم  و 

»استان بوشهر« علاوه بر دریافت مدال 

جایزه بزرگ، جام برتر هیات داوران را 

به خود اختصاص دادند.این گروه با 

مدیریت نوذر سعادت پور پیش سابقه 

درخشش در جشنواره های مختلف ....

44
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مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران :

افتتاح ۱۰ پروژه در شـرکت 
پایانه های نفتی ایران

نماینده دشتستان :

مهمترین رسالت دوستداران سرنوشت کشور ترغیب مردم به شرکت در انتخابات است

۳۵ زندانی جرایم 

غیرعمد در استان 

بوشهر آزاد شدند

همزمان با عید سعید غدیر خم ۳۵ 

نفر از زندانیان جرایم غیرعمد مالی با 

مشارکت ستاد دیه، خیرین و گذشت 

بوشهر  استان  زندان های  از  شاکیان 

دادگستری  کل  رئیس  شدند.  آزاد 

این  در  شنبه  روز سه  بوشهر  استان 

آیین گفت: یکی از سیاست های مهم 

دستگاه قضا حبس زدایی با استفاده 

حبس  جایگزین  های  سیاست  از 

است."  ....

نوبت اول
آگهی مزایده عمومی 

 CNG شهرداری آب پخش به استناد مجوز 63 مورخ 1403/03/20 شورای اسلامی شهر در نظر دارد جایگاه

شهرداری  را از طریق مزایده عمومی و شرایط مندرج در جدول ذیل به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

از کلیه شرکت های واجد شرایط دعوت می شود جهت اعلام آمادگی و شرکت در مزایده از طریق سامانه ستاد به آدرس 

www.setadiran.ir اقدام نمایند تا پس از بررسی اسناد و مدارک واصله در چهار چوب ضوابط و مقررات اقدام گردد.
تلفن تماس: 07734825070

فکس: 07734822458

تأییدیه فاکس:  07734825070

هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول :1403/04/06
روابط عمومی شهرداری آب پخش 1403040512

 

 شهرداری آب پخش گذار زایدهنام و نشانی م 1

 شهرداری cng اجاره جایگاه شرح خدمات 2

 استعلام مزایدهنوع  3

 سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( توزیع اسنادمکان  4

 8عت سا 04/04/1403دوشنبه  اولین روز توزیع اسناد 5

 06/04/1403چهارشنبه  آخرین روز توزیع اسناد 6

 دبیرخانه شهرداری آب پخش نامه ضمانت تحویلمکان  7

در پیشنهادات نام آخرین مهلت ثبت  8
 سامانه ستاد

 8ساعت  23/04/1403شنبه 

 صبح10ساعت  24/04/1403 یکشنبه -شهرداری آبپخش مکان و زمان گشایش پیشنهادات 9

 ریال1,800,000,000 کارشناسیطبق  برآورد 10

رآیند شرکت در ف میزان تضمیننوع و  11
 انجام کار

 ریال 90,00,000غ ضمانتنامه بانکی به مبل

 3100001746009مبلغ ضمانت نامه به حساب ا واریز ی
 بانک ملی سپرده شهرداری نزد

 5003095554000001 دستا سامانه در فراخوان شماره 12

 

90/000/000

شوق حضور 
در انتخابات 

تداوم مطالبه کارگران پروژه ای نفت و گاز جنوب:

 بــه دنبــال حـذف امتیـــاز دیگــران نیـستیــم

مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبی :

تـولیـد ۵۶۱ میلیـارد متـرمکعب گاز در پالایشگاه های پـارس جنـوبی

خواسته کارگران بهبود وضعیت اقتصادی 
و امنیت شغلی است

اظهارات اقتصادی نامزدهای ریاست جمهوری
 در پانزدهمین روز از رقابت ها

نامزدهای  انتخابات،  رقابت های  روز  پانزدهمین  در 

در  خود  نظرات  نقطه  بیان  به  جمهوری  ریاست 

حوزه های اقتصادی مانند خودرو، مسکن، فیلترینگ، 

اشتغال و ارزآوری، قیمت کالاها و سایر موارد پرداختند. 

 روز گذشته محمد باقر قالیباف، علیرضا زاکانی، مصطفی 

پورمحمدی، امیرحسین قاضی زاده هاشمی و ....

ریاست  نامزد چهاردهمین دوره   سعید جلیلی پنج 

و  تلویزیونی  برنامه های  در  حضور  با  جمهوری 

اجتماع های گوناگون به بیان دیدگاه های خود در حوزه 

اقتصادی پرداختند.  روز گذشته علیرضا زاکانی- در جمع 

تلاشگران عرصه تولید و کارآفرینی- اظهار کرد: عده ای 

در گذشته با نام کار و کارآفرین و خدمتگزار مسائلی را 
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افزایش 165 برابری ترانزیت کالای خارجی در استان بوشهرخبــــــــر
مدیرکل گمرک بوشهر با بیان اینکه ۹۰۴ هزار تن ترانزیت کالای خارجی از گمرکات استان در سه 

ماه نخست امسال ثبت شده است، گفت: این میزان ترانزیت کالای خارجی نسبت به مدت 
مشابه سال قبل به لحاظ وزنی ۱۶۵ برابر افزایش داشته است. 

خبــــرخبــــر

خبر

خبر

خبر

مدیر بنادر و دریانوردی عسلویه از افزایش ۵۰ 

درصدی تخلیه و بارگیری کشتی های کانتینری 

در بنادر عسلویه در سه ماه نخست امسال خبر 

داد. عمران مراد پورطیبی در جمع خبرنگاران 

با تبریک عید سعید غدیر خم و با اشاره به 

اینکه بنادر عسلویه نقش مهمی در امر صادرات 

و واردات کالا دارند، اظهار داشت: در سه ماه 

نخست امسال در مجموع 410 شناور در سواحل 

بندر عسلویه تردد کرده اند. وی افزایش تخلیه 

و بارگیری کالا در بندر عسلویه خبر داد و بیان 

کرد: میزان تخلیه و بارگیری کشتی کانتینری 

در سه ماه نخست امسال در مقایسه با مدت 

مشابه سال گذشته بیش از 50 درصد افزایش 

یافته است. مدیر بنادر و دریانوردی عسلویه با 

بیان اینکه بنادر شهرستان عسلویه با جایگاه 

راهبردی خود به عنوان یکی از مهمترین مراکز 

محسوب  کشور  انرژی  پایتخت  و  اقتصادی 

بزرگترین کشتی های  از  می شود، گفت: یکی 

کانتینری شرکت کشتیرانی جمهوری اسلامی 

ایران توسط تیم عملیات دریایی این مدیریت 

در مجتمع بندری پارس پهلوگیری کرد. مراد 

پورطیبی طول این کشتی را 295 ، عرض آن 

 TEU 900 32 متر و ظرفیت آن حمل 4 هزار و

کانتینر اعلام و خاطرنشان کرد: با توجه به طول 

زیاد این شناور عملیات راهنمایی و پهلودهی با 

 ASD دقت بالا و با کمک سه فروند یدک کش

بنادر  راهنمایان مجرب سازمان  و توسط سر 

و دریانوردی انجام شد. وی افزود: بر اساس 

ارزیابی ها تردد شناورهای کانتینربر، تانکری و 

خدماتی فراساحلی در بنادر شهرستان عسلویه 

در مقایسه با سه ماهه سال گذشته 4.5 درصد 

افزایش یافته است.

افزایش ۵۰ درصدی تخلیه و بارگیری کالا در عسلویه

تولید ۵۶۱ میلیارد مترمکعب گاز در پالایشگاه های پارس جنوبی

دولت  با  همزمان  گفت:  جنوبی  پارس  گاز  مجتمع  مدیرعامل 

سیزدهم ) مرداد ۱۴۰۰ تا پایان خرداد ۱۴۰۳( ۵۶۱ میلیارد مترمکعب 

گاز در پالایشگاه های این مجتمع تولید، شیرین سازی و به خطوط 

سراسری ارسال شد .

 " احمد باهوش " روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار 

این مهم توسط متخصصان و کارکنان مجتمع گاز پارس  کرد: 

جنوبی با استفاده از دانش و توان بومی و استفاده ۱۰۰درصدی 

از کالاهای ایرانی محقق شده است.وی افزود: از ابتدای فعالیت 

دولت سیزدهم تا پایان خرداد سال ۱۴۰۳بیش از ۷۳۲ میلیون 

بشکه میعانات گازی در سراسر پالایشگاه های پارس جنوبی تولید 

شده و نقش بسیار مهمی در شکوفایی اقتصاد کشور داشته است.

مدیرعامل مجتمع گاز پارس جنوبی یادآور شد: در این مدت یک 

میلیون و ۸۶۰ هزار تن گوگرد دانه بندی شده مرغوب تولید شده 

است.باهوش تصریح کرد: در بازه زمانی فعالیت دولت سیزدهم، 

تولید ۹ میلیون و ۸۲۰ هزار تن پروپان، ۶ میلیون و ۹۵۰ هزار تن 

بوتان و هفت میلیون و ۱۰۰ هزار تن اتان با موفقیت ثبت شده 

است.وی ادامه داد: تامین تجهیزات و قطعات حیاتی در مجتمع 

گاز پارس جنوبی با تمرکز بر توان سازندگان داخلی در اولویت 

قرار گرفت، به طوری که این مجتمع برای سومین بار پیاپی رتبه 

نخست در همکاری با شرکت های دانش بنیان را در سطح وزارت 

نفت به دست آورده است.

تجهیزات  و  بومی سازی قطعات  و  داخلی سازی  باهوش گفت: 

پارس جنوبی در سه سال  گاز  پالایشگاه های مجتمع  راهبردی 

گذشته یکی از شاخصه های افتخار این مجتمع گازی است.

مدیرعامل شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی افزود: این مجتمع 

سابقه ای ارزشمند در فناوری و بومی سازی دارد و بر همین اساس 

وابستگی ها را به صورت کامل قطع و بر توانمندسازی شرکت های 

دانش بنیان، بار اولی ها و سازندگان ایرانی برای تامین نیازمندیها 

تمرکز دارد.. وی بیان کرد: پالایشگاه های سیزده گانه مجتمع گاز 

پارس جنوبی از منظر ایمنی و توجه به محیط زیست مناطق 

پیرامونی در شرایط بسیار مطلوبی است و یکی از اولویت های 

مهم این شرکت همواره ارتقای سطح ایمنی، بهبود موارد محیط 

زیستی و پیشگیری از حوادث و صیانت از تاسیسات و نیروی 

انسانی بوده است.

 عضو ستاد انتخاباتی مسعود پزشکیان گفت: مردم از گنده گویی، 

لاف زنی، خالی بندی ها و بداخلاقی ها خسته شدند در هر حال 

پزشکیان انسانی شریف ، پاکدست و ساده است.

محمدجواد آذری جهرمی در جمع حامیان مسعود پزشکیان در 

شهر جم استان بوشهر اظهار کرد: قهر کردن ما و نرفتن پای صندوق 

در واقع رای دادن به آنهایی است که ظلم بر مردم روا می کنند و 

اکنون باید به سمت آنهایی که قهر کردند برویم تا در صحنه انتخاب 

مشارکت کنند.

وی اضافه کرد: از مردم به عنوان فرزند و برادر کوچک تر و هر آنهایی 

که قهر کردند تقاضا دارم با صندوق آشتی و برای بدتر نشدن 

شرایط زندگی خود رای دهند.

آذری جهرمی افزود: کشور در شرایطی است که عده ای تصور کردند 

با حذف همه جریان ها و تسلط خود می توانند کشور را اداره 

کنند و گفتند تحریم نعمت است که این دروغ نبوده زیرا برای 

خانواده های آنان نعمت بوده است. تجربه ثابت کرده برای این 

افراد سایر مردم چه اتفاقی می افتد زیاد مهم نبوده و بیشتر به فکر 

از ما بهتران بودند.وزیر پیشین ارتباطات و فناوری اطلاعات دولت 

تدبیر و امید تصریح کرد: افرادی گفتند می توانند کشور را اداره 

کنند تا اینکه دلار به ۶۰ تا ۷۰ هزار تومان و قیمت مرغ کیلویی یک 

میلیون ریال رسید و گفتند توان مذاکره دارند اما در سه سال هیچ 

مساله ای از کشور را حل نکردند.آذری جهرمی ادامه داد: عده ای 

همچنین بهترین فرزندان خود در داخل کشور با همراهی ترامپ و 

نتانیاهو عناصر ضدایرانی خائن خطاب و خودشان را خدمت گذار 

جا زدند.وی افزود: تجربه مدت اخیر اداره کشور توسط افرادی که 

ادعاهایی داشتند و حاضر به گردن گیری مسائل خود نیستند نشان 

داده برخی از این مسئولان جای اینکه در رابطه با خود صحبت 

کنند دیگران را تخریب می کنند. یکی از این افراد مسئول بنیاد 

شهید بوده حال یک نظرسنجی کنید آیا کسانی که اینقدر خود 

را خوب جا می  زنند آیا ایثارگران از وضعیت مدیریت آنان راضی 

هستند.وی گفت: امروز معیشت خانواده های ایثارگران به بدترین 

اما طوری صحبت  از جنگ تحمیلی رسیده  وضع موجود پس 

می کنند که برخی شک می کنند که این مسئولان از کجا صحبت 

می کنند.عضو ستاد انتخاباتی مسعود پزشکیان گفت: دیگری گفته 

برجام بد است پس طرحت برای اداره کشور چه است هیچی؟ 

با هیچی که نمی توان کشور را اداره کرد. دیگری ادعای کارآمدی 

دارد البته در مدیریت اثربخشی و کارآمدی وجود دارد اثربخشی 

یعنی چنانچه کاری دستت دادند به سرانجام برسانی اما کار آمدی 

یعنی با چه میزان حیف و میل می توانید کار را به سرانجام برسانید.

وی یادآور شد: دوستان تصور داشتند بعد از تحویل گرفتن دولت 

دکمه زیرمیز هیات دولت می زنند و همه امور به امور منطقی 

برگشته و کار به اجرا می رسد. عده  ای نیز عکس از خود منتشر 

می کردند که در اتاق عمل اقتصاد را جراحی می کنند و 

حال همه گرفتار عملکرد کارکرد این افراد شدند.

وی گفت: ثمرات چنین مسئولانی در فضای 

مجازی و اقتصاد دیده شد و شاخص پیشرفت 

آنها این بود که فلان رییس جمهور چند پله 

بیشتر با ما آمده است در صورتی که شاخص 

سیاست و روابط بین الملل باید در سفره مردم 

باشد.وی اظهار کرد: مردم از گنده گویی، لاف زنی، 

در  شدند  خسته  بداخلاقی ها  و  خالی بندی ها 

هر حال پزشکیان انسانی ساده است.آذری جهرمی 

را نمی شناسد که  افکار عمومی  آیا  داد:  ادامه 

وقتی چیزی بلد نیست ابایی ندارد بگوید 

و در موضوعی که تخصص ندارد از مابقی 

آقای  با  وقتی  گفت:  می پرسد.وی  افراد 

پزشکیان صحبت کردم چرا وقتی فلانی 

در مناظره حرف زد جوابش را ندادید بعد 

نیستم  بلد  می کنید  فکر  گفت  اصرار  با 

از  بخشی  بدهم من می خواهم  جواب 

راه حل مشکلات کشور باشم نه اینکه 

بخشی از مشکل کشور و اگر معتقدم 

عقلانیت احترام، اعتماد ضرورت 

برای حل مشکلات است خودم 

افراد مقابل  که نمی توانم کار 

ستاد  دهم.عضو  انجام  را 

انتخاباتی مسعود پزشکیان 

با  عده ای  کرد:  تصریح 

تبلیغاتی،  بوق های  وجود 

کلان،  سرمایه گذاری  همه 

دست  در  و  لجن پراکنی 

داشتن بیشترین امکانات خوب است بدانند که پزشکیان دوهفته 

آمده و خداوند مهر این فرد را در دل مردم جا داده است.آذری 

جهرمی افزود: آقایان چندین نوبت در انتخابات کاندیدا می شوند 

و فقط هر سری با کت متفاوت می آیند.وی بیان کرد: پزشکیان 

با همین اعتقاد و مسیری که کار را آغاز کرده از همه جلو است 

ولی آنها نمی پسندند و دوست ندارند، فکر می کردند پزشکیان 

می آید و با ۲ میلیون رای فضایی برای رقابت ایجاد می کند 

اما اکنون می بینند دست خدا بالای همه دست ها است.

آذری جهرمی تاکید کرد: این مرد را بخاطر این رفتار و 

سلوک وی تحسین می کنم و اعتقاد دارم خدا راه را برایش 

باز می کند. این اعتقاد داشتن کافی نیست همه وظیفه 

داریم اگر احساس کردیم پزشکیان بر مسیر حق و عدالت، 

ایجاد سفره ای برای خودش جدا از سفره مردم نیست و 

به دنبال تحریم هایی برای پر کردن جیب اطرافیان وظیفه 

کرد:  اضافه  جهرمی  کنیم.آذری  حمایت  را  آن  داریم 

رقیب پزشکیان افرادی نیستند که در تلویزیون 

قهر  وی  رقیب  بلکه  می کنند  صحبت 

مردم با صندوق است که شاید حق 

داشته باشند و از برخورد با دختران، 

فیلترینگ، گماشتن افراد فرومایه و 

ناراحت  فاضل  افراد  گذاشتن  کنار 

هستند.وی گفت: اهل خالی بندی و 

اینکه بگوییم سه روزه بورس درست 

شود نیستیم اما با عزم ملی شرایط 

بهبود پیدا خواهد کرد و متوهم نیز 

نیستیم که اسناد بین المللی کار شده 

را ثمره جاسوسی بدانیم.

عضو ستاد مسعود پزشکیان افزود: 

در مقاطعی خجالت آور، سِرم برای 

توان  اگر  نمی شد  پیدا  بیماران 

وارد کردن واکسن داشتید که 

سِرم درست می کردید.وی 

تاکید کرد: رای دادن در 

پیش رو  انتخابات 

خود  آینده  برای 

فرزندان، بهبود وضعیت کشور منابع طبیعی و محیط زیست مان 

اثر دارد اگر قهر کنیم خودمان نیز در نابودی خود نقش داشتیم.

انتهای کوچه مسیر بن بست خالص سازی  افزود:  آذری جهرمی 

چیزی جز نابودی نیست و این واضح است که اثر آن در این سه 

سال دیده شده است. اکنون فردی از دادن طلا به مردم می گوید 

که کل طلای تولیدی کشور هشت تُن است و کفاف این وعده 

را نمی دهد و دیگری از دادن زمین می گوید می خواهد از کجا 

زمین بیاورد.آذری جهرمی افزود: روز به روز شرایط زندگی مردم 

تنگ تر می کنند روزی که آمدند مرغ ۲۰۰ هزار ریال بود و گفتند 

باید ۹۰ هزار ریال باشد اما اکنون مرغ کیلویی یک میلیون ریال 

است شما همین مرغ را به ۹۰ هزار ریال برسانید کسی زمین 

۲۰۰ متری نمی خواهد.وی عنوان کرد: عده ای از توسعه اینترنت 

گفتتد ولی رفتند آن را صیانت کردند و خود کسانی که به وضع 

حجاب اعتراض داشتند اکنون می گویند کاش وضعیت حجاب به 

دولت قبل برگردد.وزیر پیشین ارتباطات و فناوری اطلاعات دولت 

تدبیر و امید تصریح کر: منطق ما این است که سرنوشتمان دست 

خودمان باشد و اکنون پزشکیان می تواند دروغ بگوید اما حاضر 

به دروغگویی نشد.

آذری جهرمی تاکید کرد: در سیاست خارجی مبنا این است آنچه 

که شما برای فرزندت می پسندی برای همه ملت ایران می پسندی 

است.  خانواده خودشان خوب  برای  چرا  است  بد  خارج  اگر  و 

با مشکلاتی که اشاره شده پزشکیان گفته تلاش می کنم حقوق 

معلمان بهبود ببخشد و برای اینترنت نیز به طور صریح گفته 

اینترنت را درست می کند.

آذری جهرمی عنوان کرد: دولتی که عُرضه ایجاد شغل نداشت 

به واسطه فیلتر فضای مجازی بعضی شغل ها را از دست دادند.

وی گفت: فیبر نوری که در آن اینترنت نیست و همه چیز آن درب 

و داغون شده به درد چه کسی می خورد.

عضو ستاد انتخاباتی مسعود پزشکیان گفت: باید توکل کرد ولی 

این توکل نیاز به حرکت دارد که این حرکت به دست مردم محقق 

می شود و باید شعار یک به یک را پیش ببرید هر نفر یک نفر پای 

صندوق بیاورد.

آذری جهرمی افزود: نامزدهای طرف پزشکیان عددی نیستند که 

رقیب وی باشند و با همت مردم روز شنبه همه در سراسر کشور 

جشن می گیریم.

  
استاندار بوشهر:

ظرفیت تخلیه و بارگیری بندر بوشهر 
۲ برابر می شود

استاندار بوشهر گفت: ظرفیت تخلیه و بارگیری بندر بوشهر به 

بیش از ۲ برابر افزایش می یابد.

جاده  از  بازدید  در  ظهر سه شنبه  از  بعد  زاده  احمد محمدی 

دسترسی مجتمع بندر نگین اظهار داشت: پروژه احداث جاده و 

پل دسترسی مجتمع بندر نگین در بوشهر، با ۸۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی، در آستانه بهره برداری است.وی افزود: با تکمیل پل 

فلزی ۱۷۴ متری این پروژه، ان شاءالله در سال جاری، شاهد 

افتتاح و بهره برداری از آن خواهیم بود.

استاندار بوشهر خاطر نشان کرد: همچنین در راستای تکمیل 

تأسیسات زیربنایی مجتمع بندر نگین، اعتباری بالغ بر ۴۵۰ 

میلیارد تومان در نظر گرفته شده است.محمدی زاده تصریح 

کرد: با تکمیل مجتمع بندر نگین، ظرفیت اسمی بندر بوشهر از 

۷ میلیون تن به ۱۵ میلیون تن در سال افزایش خواهد یافت 

که این امر نقش قابل توجهی در توسعه اقتصادی منطقه و رونق 

تجارت دریایی خواهد داشت.

..................................................................................

  
مسئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه بوشهر:

دعوت به مشارکت حداکثری مردم در 

انتخابات رسالت روحانیون است

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه امام صادق علیه السلام 

در  مردم  مشارکت حداکثری  به  دعوت  گفت:  بوشهر  استان 

انتخابات ریاست جمهوری، از مهمترین وظایف ما طلاب و 

روحانیون است. حجت الاسلام سید عبدالرضا هاشمی ظهر 

سه شنبه در نشست روشنگری به منظور اعزام جهادگران عرصه 

تبیین و تبلیغ ضمن تبریک دهه امامت و ولایت اظهار کرد: 

نقش ما طلاب و روحانیون در جامعه، مرجعیت هدایت گری 

دینی و سیاسی بر محور ولایت فقیه، برای عامه مردم است.

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه امام صادق علیه السلام 

استان بوشهر اضافه کرد: ما بنا نداریم برای مردم تصمیم گیری 

کنیم چرا که ملت ما ملتی بصیر و انقلابی است لذا می توان 

با طرح و بیان شاخصه های اصلح راه را برای تصمیم گیری 

مردم هموار کرد.حجت الاسلام هاشمی ضمن تأکید بر اهمیت 

انتخابات در این مقطع کنونی پس از شهادت شهید جمهور 

حضرت آیت الله رئیسی، گفت: طبق فرمایشات حضرت امام 

خامنه ای حفظه الله، حضرت آیت الله رئیسی نصاب جدیدی 

را در نوع مدیریت کارآمد، قوی و مؤثر در خدمتگزاری به مردم 

ارائه کردند که خود بارزترین الگوی موفق، برای هدایت جامعه 

به سمت شاخصه های فرد اصلح است.وی افزود: دعوت به 

از  جمهوری،  ریاست  انتخابات  در  مردم  حداکثری  مشارکت 

مهمترین وظایف ما طلاب و روحانیون است. مسئول دفتر 

استان  علیه السلام  امام صادق  در سپاه  فقیه  نمایندگی ولی 

بوشهر گفت: مشارکت حداکثری مردم در عرصه های مختلف 

دفاع از انقلاب اسلامی، خصوصاً انتخابات، موجبات عزت و 

اقتدار و سربلندی ایران اسلامی در دنیا خواهد شد.

  
شهردار بندر بوشهر:

زیرساخت های شهری و فضاهای 

عمومی بوشهر توسعه می یابد

شهردار بندر بوشهر گفت: با اجرای پروژه ها، زیرساخت های 

شهری و فضاهای عمومی بوشهر توسعه می یابد.

از  بازدید  حاشیه  در  شب  دوشنبه  حیدری  حسین 

پروژه های عمرانی منطقه 2 شهرداری بوشهر اظهار داشت: 

این پروژه ها شامل احداث گذر مرکز تحقیقات )حدفاصل 

پروژه  فارسی(،  سلمان  بیمارستان  تا  دانشجو  پارک 

ساحل سازی پارک مروارید )جلالی( و پروژه ساحل سازی 

حریم شصت متری دریا )پارک شغاب به سمت پارک 

حال  در  توجهی  قابل  سرعت  با  که  است  دانشجو( 

انجام هستند.حسین حیدری بر اهمیت حفظ کیفیت 

از تلاش های  تأکید کرد و  انجام پروژه ها  و تسریع در 

کرد.وی  قدردانی  پروژه ها  این  دست اندرکاران  تمامی 

گفت: امیدواریم که با اتمام این پروژه ها، شاهد افزایش 

رفاه و ارتقای کیفیت زندگی شهروندان بوشهر باشیم.

حیدری تصریح کرد: تمامی این پروژه ها با هدف بهبود 

زیرساخت های شهری و توسعه فضاهای عمومی انجام 

می شود و انتظار می رود با بهره برداری از آن ها، گامی مؤثر 

در جهت توسعه پایدار شهر بوشهر برداشته شود.

..................................................................................

  
نماینده دشتستان :

مهمترین رسالت دوستداران 

سرنوشت کشور ترغیب مردم به 

شرکت در انتخابات است

و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  و  دشتستان  نماینده 

امروز  گفت:  اسلامی  شورای  خارجی مجلس  سیاست 

بزرگترین رسالت همه کسانی که علاقه مند به اقتدار ایران 

اسلامی هستند ترغیب مردم برای حضور در انتخابات 

هشتم تیر ماه و صندوق های اخذ رای است.

به گزارش ایرنا " ایراهیم رضایی " روز سه شنبه در گفت وگو 

با خبرنگاران اظهار کرد: انتخابات ریاست جمهوری با امنیت 

ملی گره خورده است و سرنوشت چهار سال و شاید به 

نوعی ریل گذاری هشت سال آینده کشور را تعیین می کند.

وی با اشاره به اینکه چهاردهمین دوره انتخابات ریاست 

جمهوری از مهمترین عرصه های مهم سیاسی و اجتماعی 

کشور است، افزود: انتظار می رود در دولت چهاردهم راه، 

مسیر و حرکت شهدای خدمت که راه خدمت به مردم، 

پاک دستی ، سلامت و گره گشایی از مشکلات جامعه بود 

تداوم داشته باشد.نماینده مردم دشتستان در مجلس 

با  پرشور  انتخابات  یک  اگر  داد:  ادامه  اسلامی  شورای 

حضور حداکثری مردم برگزار شود اقتدار نظام جمهوری 

اسلامی ایران برای دفاع از منافع ملی و ملت ایران در 

مجامع بین المللی ارتقا می یابد.عضو مجمع نمایندگان 

استان بوشهر در مجلس شورای اسلامی یادآور شد: اصل 

مشارکت مردم در انتخابات برای ما اهمیت راهبردی دارد 

چون با امنیت ملی کشور گره خورده است.رضایی تصریح 

کرد: به هر میزان انتخابات با مشارکت پرشور مردم برگزار 

نیز  نظام  دشمنان  تهدیدات  و  تحریم ها  فشارها،  شود 

کاهش خواهد یافت.وی گفت: تحقق این مهم به میزان 

مردم  و مشارکت  رای  اخذ  پای صندوق های  در  حضور 

بستگی دارد.نماینده دشتستان در مجلس شورای اسلامی 

افزود: مشارکت حداکثری مردم در انتخابات هشتم تیر 

مهمتر از نتیجه آن است که کدام کاندیدا منتخب مردم 

می شود. وی تصریح کرد: من راضی هستم یک مشارکت 

ولی  ریاست جمهوری محقق شود  انتخابات  در  پرشور 

شخص مورد نظر من رای نیاورد، چرا که انتخاب شخص 

مورد نظر موضوع فرعی انتخابات محسوب می شود، اصل 

مسئله این است که حضور حداکثری مردم در انتخابات 

محقق شود.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 

مجلس ادامه داد: اکنون فضای پرشور انتخاباتی در کشور 

و استان بوشهر زمینه ساز خلق حماسه مردم در انتخابات 

هشتم تیر ماه است. 

..................................................................................

 
۳۵ زندانی جرایم غیر عمد

 در استان بوشهر آزاد شدند
همزمان با عید سعید غدیر خم ۳۵ نفر از زندانیان جرایم 

غیرعمد مالی با مشارکت ستاد دیه، خیرین و گذشت 

شاکیان از زندان های استان بوشهر آزاد شدند.

به گزارش ایرنا ، رئیس کل دادگستری استان بوشهر روز 

سه شنبه در این آیین گفت: یکی از سیاست های مهم 

دستگاه قضا حبس زدایی با استفاده از سیاست های 

جایگزین حبس است." مهدی مهر انگیز" با تبریک عید 

غدیر خم افزود: همزمان با عید سعید غدیر خم و در 

هفته قوه قضاییه ۳۵ نفر از زندانیان جرایم غیرعمد مالی 

با مشارکت خیرین، اعسار یا قسط بندی بدهی، ستاد 

دیه و گذشت شاکیان از زندان آزاد شدند.وی یادآور شد: 

بدهی این مجرمان مالی یک هزار میلیارد ریال است که 

با پرداخت ۱۰۰ میلیارد ریال زمینه آزادی این زندانیان 

شد.مدیرکل  فراهم  خانواده  گرم  آغوش  به  برگشت  و 

دادگستری استان بوشهر ادامه داد: ۹۰۰ میلیارد ریال هم 

از طریق آورده زندانیان، گذشت شاکیان و قسط بندی 

بدهی تامین شد. مهرانگیز با قدردانی از مشارکت خیرین 

و ستاد دیه استان بوشهر در آزادی زندانیان جرایم غیرعمد 

که  است  بار  دومین  برای  امسال  کرد:  تصریح  مالی 

زندانیان جرایم غیرعمد مالی در این استان آزاد می شوند.

زندانی جرایم  در مجموع ۶۹  امسال  کرد:  وی تصریح 

مشارکت  با  بوشهر  استان  زندان های  از  مالی  غیرعمد 

خیرین و ستاد دیه و گذشت شاکیان آزاد می شوند و این 

روند همچنان ادامه دارد.

در جمع مردم جم؛

آذری جهرمی: مردم از گنده گوی، لاف زنی، خالی بندی ها و بداخلاقی ها خسته شدند
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جامعه جامعه  330 هکتار اراضی ملی در استان بوشهر رفع تصرف شد
رئیس کل بازرسی استان بوشهر از رفع تصرف ۳۳۰ هکتار اراضی ملی در استان 
خبر داد و گفت: در سال قبل ۸.۴ هکتار از اراضی شهری و ۲۵۰ هکتار از اراضی 
کشاورزی استان بوشهر از متصرفان خلع ید و به بیت المال بازگشت. 

گزارش

خبــــــر

خبـــــر

گزارش

کانون  رئیس  و  کشور  کار  اسلامی  شوراهای  عالی  کانون  بازرس 

هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان مرکزی ضمن تسلیت حادثه 

استان، گفت:  کارگری  و جامعه  کارگران  به خانواده  معدن شازند 

خواسته مهم کارگران از دولت چهاردهم، بهبود وضعیت اقتصادی و 

معیشت، امنیت شغلی و کنترل تورم است.

علی زند در گفتگو با خبرنگار ایلنا، جامعه کارگری از دولت آینده انتظار 

دارد در افزایش دستمزدها به ماده 41 قانون کار تمکین کند و تورم و 

سبد معیشت خانوار ملاک افزایش حقوق و دستمزدها باشد. اساس 

تصمیمات شورای عالی کار باید مبتنی بر اصل سه جانبه گرایی باشد.

وی به اصل 44 قانون اساسی اشاره کرده و ادامه داد: روند ناصواب 

و  اساسی، خصوصی سازی  قانون   44 مترقی  اصل  در  واگذاری ها 

سهامداران فاقد اهلیت که نتیجه ای جز رهاسازی و خصوصی سوزی 

سرمایه های ملی و انسانی ندارد، باید در دولت آینده مورد توجه و 

بازنگری قرار گیرد.بازرس کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور و 

رئیس کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان مرکزی اظهار 

داشت: انتظار کارگران از دولت آینده، احیاء و ایجاد امنیت شغلی، 

دائمی شدن قراردادها در کارهای با ماهیت مستمر است تا از این 

مسیر راه استثمار نیروی کار مسدود شود.

زند به موضوع تعیین حقوق و دستمزدهای عادلانه اشاره داشته و 

تصریح کرد: همچنین انتظار کارگران و حقوق بگیران و بازنشستگان 

تعیین حقوق و دستمزدهای عادلانه است که تأمین کننده معیشت 

واقعی و درخور شأن و منزلت آنها باشد تا قدرت خرید این قشر بالاتر 

برود.وی بیان داشت: اگر معیشت تأمین شود و حقوق، متناسب 

با مخارج زندگی خانواده باشد، لزومی ندارد فرد بازنشسته مجدداً 

در شغل های دوم از جمله معدن مشغول به کار شود. در این راستا 

شرکت های پیمانکاری باید منحل شوند و سوءاستفاده از انسان ها و 

استثمار کارگران تمام شود.

کانون  رئیس  و  کشور  کار  اسلامی  شوراهای  عالی  کانون  بازرس 

هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان مرکزی تأکید کرد: حفظ شأن 

و منزلت کارگران در گرو حل این مشکلات است. در این راستا اتخاذ 

تدابیر منطقی و علمی برای مهار تورم باید در دولت آینده در اولویت 

قرار گیرد تا از کوچک شدن سفره مردم جلوگیری شود.

زند به ضرورت توجه بیشتر بر جامعه کار و تولید اشاره کرده و ابراز 

داشت: در 4 سال آینده، دولت باید به جامعه کار و تولید توجه 

بیشتری داشته باشد. در این راستا از رئیس جمهور بعدی توقع داریم 

که بر روی قشر کارگری و تولید که غالب جمعیت کشور را تشکیل 

می دهند، تمرکز بیشتری داشته باشد.

وی با تأکید بر اینکه واردات بی رویه و قاچاق کالا تهدید جدی برای 

رونق تولید است، اضافه کرد: هنگامی که توان تولیدکننده داخلی 

را به رسمیت نمی شناسیم و در مقابل از کشورهای خارجی واگن و 

سایر کالاها را وارد می کنیم، به این معنا است که برای کالای ایرانی، 

سرنوشت واحدهای تولیدی و کارگران ارزش قائل نیستیم.

کانون  رئیس  و  کشور  کار  اسلامی  شوراهای  عالی  کانون  بازرس 

هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان مرکزی با اشاره به اینکه نباید 

به موضوع مهم انتخابات ریاست جمهوری بی تفاوت و بی توجه 

بود، گفت: کارگران به عنوان حامیان بزرگ ایران به درجه ای از درک 

اجتماعی رسیده اند که برای حمایت های قانونی، نیاز به مشارکت در 

انتخابات است.

زند افزود: مشارکت گسترده در انتخابات پیش رو و انتخاب فرد 

دلسوز و با صداقت برای سکان داری کشور، زمینه ساز رفع مسائل 

و مشکلات جامعه است. انتخاب منطقی و صحیح قطعاً منتهی به 

توسعه یافتگی می شود و اجتماع به سطح بالاتری ارتقاء پیدا می کند. 

رییس ستاد مرکزی مسعود پزشکیان در استان بوشهر با بیان اینکه 

درصد  امیدواریم  ما  گفت:  است،  مشارکت  افزایش  ما  اولویت 

مشارکت مردم در انتخابات حتی تا روز رای گیری افزایش پیدا کند، 

چون خیلی از مردم ممکن است در روز رای گیری به شرکت در 

انتخابات برسند.عبدالرسول عمادی در نشست خبری که در ستاد 

مرکزی ستاد پزشکیان برگزار شد، تصریح کرد: به هر مقدار افزایش 

درصد مشارکت مردم در انتخابات بالاتر از 50 درصد باشد، به سود 

کاندیدای اصلاح طلبان و تحول خواهان می باشد و ضریب امنیت 

ملی بیشتر می شود.عمادی ادامه داد: باتوجه به گرمای هوا که 

امکان دارد مردم رای دادن را به بعد از ظهر یا شب موکول کنند و از 

طرفی زمان مقرر رای گیری به پایان برسد یا شعب اخذ رای شلوغ 

باشد، درخواست داریم مردم سعی کنند از همان ساعت های اول 

روز جمعه رای خود را دهند.

● پاسخ به سوالی درباره صیانت از رای مردم
عمادی در پاسخ به سوالی درباره راهکارهای صیانت از رای مردم 

یادآور شد: باتوجه به تغییر مدارک مورد نیاز رای دادن از شناسنامه 

به  کارت ملی و برخی اسناد هویتی، در سلامت برگزاری انتخابات 

ایجاد نگرانی می کند، این مهم در نشست با استاندار و رییس ستاد 

انتخابات استان مطرح شده و از آنان خواسته شده به نحو راضی 

کننده ای نظارت کرده تا مردم اطمینان داشته باشند رای شان در 

مرحله اخذ ، شمارش و تجمیع با دقت و امانت داری دریافت می 

از کاندیداهای  از انتخابات هر کدام  شود.وی گفت: در این دوره 

ریاست جمهوری دارای نماینده در فرمانداری ها برای تجمیع آرا 

هستند و در شعب هم نمایندگانی هست، امید است با مراقبت 

هایی که بر صندوق ها در مرحله اخذ رای، شمارش و صورتجلسه و 

تجمیع آراء وجود دارد، از آرای مردم صیانت شود.

رئیس ستاد مرکزی پزشکیان در استان بوشهر تصریح کرد: به نظر 

می رسد دقت خوبی از سوی ستاد انتخاباتی استان بوشهر و ستاد 

انتخابات کشور برای این مساله وجود دارد.

● پزشکیان نماد اصلاح طلبی است، ولی برخی اصولگرایان هم از 
وی حمایت می کنند

رییس ستاد مرکزی پزشکیان در استان بوشهر اضافه کرد: انتخابات 

امسال با انتخابات سال ۹۲ به دلیل اینکه روحانی شخصیتی اصولگرا 

داشت با انتخابات این دوره که پزشکیان اصلاح طلب است تفاوت 

برای حفظ  ادامه داد: اصلاح طلبان به صورت تاکتیکی  دارد.وی 

منافع ملی از روحانی حمایت کردند اما در این دوره اصلاح طلبان 

با تمام توان با عشق و علاقه به امید آینده بهتر برای کشور از منظر 

اصلاح طلبی به حمایت از پزشکیان که شخصیتی اصلاح طلب دارد 

برخاسته اند.وی گفت: پزشکیان نماد بسیار خوبی از جریان اصلاح 

طلبی ، برخوردار از دانش ، تجربه ، بینش سیاسی ، شجاعت و در 

عین حال شخصیت زمان شناس هست که پس از انتخاب توسط 

مردم امور کشور را به سمت بهبود و اصلاح پیش خواهد برد.

رئیس ستاد مرکزی پزشکیان در استان بوشهر گفت: نه تنها همه 

بخشی  بلکه  اند  کرده  حمایت  پزشکیان  از  طلب  اصلاح  احزاب 

و  دینی، معنوی  رویکرد  ایشان  اینکه  دلیل  به  نیز  اصولگرایان  از 

شخصیت ارزنده اخلاقی دارد از وی حمایت کرده اند .

● اگر پزشکیان رییس جمهور شود، آیا می گذارند برنامه هایش 
را پیش ببرد؟

معتقدند هرچند  برخی  اینکه  درباره  به سوالی  پاسخ  در  عمادی 

پزشکیان گزینه بهتری برای ریاست جمهوری است، اما درصورت 

انتخاب، گرفتار موانع رقبا می شود، برای این موضوع چه پاسخی 

دارید، بیان کرد: فردی که بعنوان رئیس جمهوری انتخاب می شود 

منتخب ملت است و هر کدام از کاندیداها باشد بعد از تنفیض حکم 

توسط مقام معظم رهبری، مقام دوم کشور و مسوول اجرای قانون 

اساسی است که همه باید از ایشان تمکین کنند.عمادی ادامه داد: 

امید داریم باتوجه به شخصیت تعاملی و جدی پزشکیان در مساله 

مدیریت، بتواند چالش های بعد از انتخابات را به خوبی مدیریت 

کند و بدون تنش اصلاح و بهبودی در فضاهای مختلف اقتصادی، 

اجتماعی ، فرهنگی و سیاسی کشور را پیش ببرد.

● دولت خاتمی، شبیه ترین به دولت پزشکیان خواهد بود
در این نشست، سخنگوی ستاد مرکزی پزشکیان در استان بوشهر در 

پاسخ به سوالی پیرامون اینکه درصورت انتخاب پزشکیان، رویکرد 

دولتش مشابه روحانی یا خاتمی است؟ گفت: با توجه به جایگاه 

شخصیتی پزشکیان، اگر قرار باشد دولتش شباهتی با دولت های 

گذشته داشته باشد دولت سوم خاتمی خواهد بود.مسعود شکوهی 

افزود: هرچند عملکرد دولت نخست روحانی نیز تا قبل از کارشکنی 

های داخلی و خارجی قابل دفاع است، اما پزشکیان خودش است 

و مبنای تشکیل دولت پزشکیان استفاده از نخبگان و فرهیختگان 

جامعه است.

●  گلایه از مانع تراشی شهرداری بوشهر
وی همچنین از شهرداری بوشهر گلایه کرد و اظهار داشت: با وجود 

هماهنگی انجام شده بنر نصب شده در میدان امام )ره( بوشهر 

توسط عوامل شهرداری بوشهر جمع آوری شد این درحالی است 

که چنین بنری در سایر ستاد کاندیداها نصب است و تنها بنر جمع 

آوری شده مربوط به ستاد پزشکیان است.شکوهی ادامه داد: انتظار 

است شهرداری بوشهر فضای تبلیغاتی را برای همه کاندیداها یکسان 

و برابر فراهم کنند.

به گزارش خبرنگار ایلنا، با فرارسیدن فصل تابستان، دور جدیدی 

از اعتراضات نیروهای پروژه ای و پروژه مستمر جنوب کشور در 

حوزه نفت، گاز و ارکان ثالث آغاز شده که مطالعه تغییر زمان های 

کار و حذف پیمانکاران، اصلی ترین مطالبه آنان است.کارزار جدید 

اعتراضی این کارگران با شعار »سفره همه کارگران یکی است« 

و با نام » ۱۴-۱۴« )شبیه کارزار ۱۰-۲۰ در سال ۱۴۰۱(  از ۳۱ خرداد 

۱۴۰۳ میان کارگران پروژه ای در پالایشگاه ها، پتروشیمی ها و دیگر 

مراکز نفت و گاز و ارکان ثالث شروع شده است. این کارگران 

ابزار خود به خانه رفتند.اهداف اعلامی کارزار ۱۴-۱۴،  با تحویل 

حذف پیمانکاران از عرصه های نفت و گاز و نیروگاهی، اجرای 

طرح ۱۴ روز کار ۱۴ روز مرخصی، افزایش دستمزدها است.شرکت 

داربست  عباس،  پروژه چشمه خوش دشت  از  سازه  اطمینان 

بندهای شرکت ثمین، پایپینگ کاران پتروشیمی پارس عسلویه، 

نیروهای پیمانکاری شرکت جهانپارس، شرکت»ان.جی.ال« دشت 

عباس، پایپینگ کاران شرکت جهانپارس، کارگران برق و ابزار دقیق 

شرکت اکسیر در کنگان، پتروشیمی چابهار شرکت رامپکو، کارگران 

کار  مونتاژ  بند،  داربست  فیتر،  جوشکار،  اندیمشک،  ای  پروژه 

شرکت طرح بازرسی جفیر،  کارگران»ای.جی.سی« دشت عباس، 

فیترکاران پتروشیمی سلمان فارسی ماهشهر، جوشکاران فاز ۱۴ 

عسلویه، جوشکاران شرکت کوهساران بهبهان، کارگران نیروگاه 

تاراز،  ستاره  ادیش شرکت  پالایشگاه  بندان  داربست  رودشور، 

کارگران پیمانکاری پیروزی نفت آفتاب، رژین صنعت بندرجاسک، 

جوشکاران پتروشیمی اسلام آباد غرب شرکت استیم، جوشکاران 

و مونتاژکاران شرکت صدرای بندر جاسک، جوشکار  و فیتر و 

داربست بندان پتروشیمی آلایم و جوشکاران برق شرکت ابتکار 

نصب زاگرس، از جمله مشارکت کنندگان در این کارزار اعلام شدند.

منابع کارگری اعلام کردند که تاکنون سه هزار نیروی پروژه ای، 

قراردادی، ارکان ثالث و.. به این کارزار پیوستند تا هم وضعیت 

دریافتی خود را اصلاح کنند و هم وضعیت مرخصی ها و امنیت 

شغلی و تبدیل وضعیت خود را با حذف پیمانکاران بهبود ببخشند.

● کارگران ارکان ثالث در راس مطالبه گران
در این میان مخالفان حرکت هم بیکار ننشسته اند. همزمان با 

انتشار خبر کارزار اعتراضی کارگران پروژه ای، علیرضا میرغفاری 

عالی  کانون  اعضای هیات مدیره  از  و  کار  عالی  )عضو شورای 

انجمن های صنفی کارگری( از ارسال پیامک های تهدیدآمیز در 

حمایت از پیمانکاران به کارگران معترض فعال در صفحه مجازی 

خود خبر داد.در ادامه حشمت الله سلیمانی )عضو هیات مدیره 

انجمن صنفی پالایشگاه های پارس جنوبی( با اشاره به شروع 

دارای  نیروهای  که  است  این  واقعیت  کرد:  اظهار  کارزار  این 

پیمانکار که کار پروژه ای مستمر دارند، بخش عمده ی معترضان 

به وضع موجود را تشکیل می دهند. این نیرو های مستمر معمولا 

هرچندسال یکبار پیمانکارشان تغییر می کند و با تغییر پیمانکار 

به نقطه صفر حقوقی بازمی گردند.وی افزود: بحث کارزار اخیر 

موسوم به چهارده-چهارده، بیشتر مشمول این کارگران مستمر و 

همچنین نیروهای ارکان ثالث می شود و ارکان ثالثی ها در راس 

مطالبه گران محسوب می شوند. نیروهای خدماتی، رستوران ها، 

قابل  که بخش  دارند  نیز وجود  و..  تدارکات  جانبی،  فضاهای 

توجهی از آنان مشمول این کارزار نمی شوند. ما نمی دانیم بسیاری 

از نیروهای خدماتی پیمانکار پروژه ای دارند یا وضعیت آن ها 

متفاوت است.سلیمانی تاکید کرد: نیروهایی که در چارت سازمانی 

مستمر کاران گاز هستند، سال ها )نزدیک یک دهه است( که 

بخش تعمیرات، ایمنی، هدایت و سایر خدمات کار می کنند، خط 

مقدم تولید هستند. این نفرات بخشی از چهارده-چهارده و کارزار 

جدید محسوب می شوند. سایر نیروها که مشمول کارزار می شوند، 

هنوز درحال بحث و مذاکره هستند که آیا مشمول این کارزار باید 

بشوند یا خیر؟این فعال کارگری تصریح کرد: حذف پیمانکاران 

مطابق قانون اصلی ترین مطالبه ماست. ما اعتقاد داریم که در 

تولید پایدار و بهره وری در محصولات نفتی و گازی کشور نقش 

اصلی را داریم و با این وجود فاصله بسیار قابل ملاحظه ای با 

کارگری  شرافتمندانه  زندگی  یک  همچنین  و  رسمی  نیروهای 

داریم. چرا باید تا این میزان امتیازات نفرات رسمی مثل همین 

چهارده روز کار مستمر در ماه محروم باشیم؟عضو هیات مدیره 

انجمن صنفی کارگران مجموعه پارس جنوبی، اظهار کرد: مباحثی 

مثل رفاهیات، هزینه بالای ایاب و ذهاب و حذف پیمانکاران از 

فعالیت ها اهمیت ویژه تری برای ما دارد. امید داریم با وصول 

به این مطالبات که همگی مشمول حال نفرات رسمی است، ما 

کارگران دیگر نیز به حداقل های لازم برای ادامه تولید برسیم. وی 

با تاکید بر اینکه »نیروهای ارکان ثالث و پیمانکاری مستمر خط 

مقدم مطالبه گری در چهارده-چهارده هستند« اظهار کرد: نوعی 

تبعیض در اینجا صورت گرفته است. یعنی نفرات اصلی تولید و 

تعمیر که حضورشان برای تولید حیاتی است و مهارت و تجربه 

بالا و فشار کار قابل ملاحظه دارند، از همه امکانات نیروهای رسمی 

محروم هستند.سلیمانی در پاسخ به این سوال که موضوع اصلاح 

نیروی  پیمانکاران  برای حفظ  کار و تلاش مجلس قبل  قانون 

انسانی در جنوب کشور به کجا رسیده است، جواب داد: ما علاوه 

بر حقوق و مزایای نیروهای رسمی، بحث تبدیل وضعیت را هم 

مطرح کردیم. یعنی بطور جدی بر این باور هستیم که بحث تبدیل 

وضعیت ها که مجلس قول آن را داده بود و مقابله با پیمانکاران 

باید به سرانجام برسد. اعتقاد داشتیم که قانون حذف پیمانکار، در 

همان ابتدا که به مجلس آمد، برای نیروهای مستمر پیمانکاری و 

ارکان ثالث نباید تبعیض گونه اعمال شود.

این فعال کارگری ادامه داد: ما شاهد نوعی تبعیض بسیار خاص 

میان نیروهای شاهد و ایثارگر و خانواده های ایشان با سایر نیروها 

در این حوزه بودیم. قطعا برای کسانی که خود یا خانواده درجه 

یکم آن ها هزینه ای از بابت دفاع از امنیت کشور داده اند، امتیازاتی 

باید درنظر گرفت. اما این امتیاز را می توان بر حقوق افزون تر کرد و 

نه اینکه تنها این نیروها حق رسمی شدن و نداشتن سایه سنگین 

پیمانکار را داشته باشند. این درحالی است که قانون مربوطه قرار 

بود برای عموم مردم در مجلس تصویب شود و اکنون در مجمع 

تشخیص مصلحت گرفتار مانده است.وی افزود: سخن ما این 

است که دو نفر که کار مشابه و یکسان انجام می دهند، باید 

از یک نوع حقوق بهره مند باشند. اگر قانون شامل همه نیروها 

نشود، سنگ روی سنگ بند نخواهد شد و آن قانون در اجرا 

دچار مشکل می شود. قرار بود با حذف پیمانکار، نیروهای مستمر 

به »قرارداد معین« تبدیل وضعیت بشوند، اما پس از سه دوره 

که در مجلس این قانون بالاخره تصویب شد، کار همچنان در 

تشخیص مصلحت نظام معطل است و تصمیمی برای آن گرفته 

نمی شود. سوال ما این است که اگر مسئله و منافعی در عدم لغو 

این وضعیت وجود دارد، چرا مسئولان به صراحت مشکل خود 

را مطرح نمی کنند؟

سلیمانی در پایان گفت: در جهت رفع تبعیض و عدالت، ما به 

دنبال حذف امتیاز دیگران نیستیم، بلکه به دنبال رسیدن همه به 

حقوق خود هستیم. بسیاری از نیروهای فعلی ما در ارکان ثالث 

وضعیتی بدتر از شرایط قبل از کارزار بیست-ده را دارند و این 

وضعیت امکان تداوم در مجموعه های نفتی و گازی جنوب را 

ندارد.

خواسته کارگران بهبود وضعیت اقتصادی و امنیت شغلی است

رییس ستاد مرکزی پزشکیان در استان بوشهر در نشست خبری:

در صورت مشارکت بالا، پزشکیان پیروز است

افتتاح ۱۰ پروژه در شـرکت 

پایانه های نفتی ایران

مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران گفت: 

استراتژیک  زیرساخت های  توسعه  راستای  در 

شامل خطوط لوله زیردریایی و خشکی، مخازن 

ذخیره سازی و اسکله های صادراتی و گوی شناور ۱۰ 

پروژه در این شرکت تکمیل و به مرحله بهره برداری 

رسید.عباس غریبی در نشستی با مسئولان ادارات 

نگهداری و تعمیرات پایانه نفتی خارگ بر اهمیت 

نقش نگهداری و تعمیرات در آماده به کار نگه 

داشتن تأسیسات و تجهیزات تأکید کرد و اظهار 

داشت: نقش مجموعه نگهداری و تعمیرات در 

تحقق این مهم بسیار تعیین کننده و حساس است 

و همکاران تلاشگر این مجموعه با درک صحیح 

از این موضوع طی سال گذشته 10 فقره از این 

پروژه ها را تکمیل و به بهره برداری رسانده اند.وی 

افزود: شرکت پایانه های نفتی ایران با توجه به 

مأموریت ها در زمینه ذخیره سازی، اندازه گیری و 

صادرات نفت خام و میعانات گازی، نقش مهمی 

را در زنجیره ارزش شرکت ملی نفت ایران ایفا 

می کند، لذا ارتقای توانمندی های عملیاتی برای 

پایدار  انجام صادرات  و  تولید  افزایش  تضمین 

نفت همیشه در دستور کار است.مدیرعامل شرکت 

پایانه های نفتی ایران ادامه داد: در سال گذشته 

کارها چارچوب خوبی پیدا کرد و ریل گذاری انجام 

شد و در فعالیت های جاری و پروژه ای اعتبارات 

خوبی أخذ شد و کارها شتاب گرفت که جای 

تقدیر دارد.  غریبی با تأکید بر توجه به مقررات 

مقررات  کرد:  ابلاغی خاطرنشان  دستورالعمل  و 

صنعت نفت حاصل سال ها دانش و تجربه است 

که اگر برای راه اندازی کارخانه، پروژه و یا تجهیز 

جدید براساس مقررات و راهکارهای نفت حرکت 

شود قطعاً نتیجه مطلوب حاصل خواهد شد.وی 

ادامه داد: تیم مدیریت شرکت در کنار کارکنان است 

و در طول یک سال گذشته بارها مشکلات نیروی 

انسانی شرکت از جمله ساختار سازمانی و سقف 

حقوق، مزایا، بهبود و ارتقای خدمات رفاهی و 

دیگر امور در نشست های مختلف با مدیران ارشد 

وزارت و شرکت ملی نفت ایران مطرح و پیگیری 

شده است که به حل این مشکلات بسیار امیدوار 

هستیم. مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران 

ضمن بررسی مهمترین چالش ها و مسائل حوزه 

این  کرد: تلاشگران  تأکید  تعمیرات  و  نگهداری 

مجموعه، در زمان های مختلف توانایی خود را به 

خوبی نشان داده اند و هر جا که ضعف تکنولوژی 

با توجه به محدودیت های داخلی و بیرونی سد 

راه شده است، کارکنان متخصص امور فنی با از 

خودگذشتگی و نوآوری راهگشا بوده اند.  

غریبی، نگهداری و تعمیرات اساسی تجهیزات 

و  نگهداری  کرد:  بیان  و  دانست  اولویت  در  را 

تعمیرات اساسی تجهیزات ضرورت انکارناپذیر 

صادرات پایدار و عملیات ایمن در این شرکت 

است.وی به برخی پروژه ها و تأسیسات حیاتی 

خشکی،  و  زیردریایی  لوله  خطوط  همچون 

و  صادراتی  اسکله های  و  ذخیره سازی  مخازن 

گوی شناور اشاره کرده و ادامه داد: با تدابیر و 

برنامه ریزی انجام شده از سال گذشته تاکنون، 

زیرساخت های  تعمیرات  و  نگهداری  حوزه  در 

استراتژیک 51 پروژه مهم با با اعتبار 1300 میلیارد 

تومان در دستور کار قرار گرفته است.

حمایت  با  داشت:  اظهار  نیز  باقری  مهدی 

تاکنون،  از سال گذشته  ارشد شرکت  مدیریت 

برای عملیاتی بودن زیر ساخت های استراتژیک 

شامل خطوط لوله زیردریایی و خشکی، مخازن 

ذخیره سازی و اسکله های صادراتی و گوی شناور، 

51 پروژه در دستور کار قرار گرفت که طی این 

بهره برداری  به مرحله  و  تکمیل  پروژه  مدت 10 

مرحله  در  فعال  پروژه های   23 تعداد  و  رسید 

تشریفات  مراحل  در  هم  مابقی  و  اجراست 

مناقصه و تصویب خواهی اعتبار هستند.

تداوم مطالبه کارگران پروژه ای نفت و گاز جنوب: به دنبال حذف امتیاز دیگران نیستیم
● رضا اسدآبادی
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70 درصد صادرات به قطر از استان بوشهر انجام می شوداقتصاد
معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت صمت استان بوشهر از صادرات ۱۱۰ میلیون دلار کالای 

غیرنفتی از ایران به قطر خبر داد و گفت: از این میزان ۷۰ درصد از طریق بنادر و گمرکات استان 
بوشهر انجام شده است. 

خبر

در پانزدهمین روز رقابت های انتخابات، نامزدهای ریاست 

جمهوری به بیان نقطه نظرات خود در حوزه های اقتصادی 

مانند خودرو، مسکن، فیلترینگ، اشتغال و ارزآوری، قیمت 

کالاها و سایر موارد پرداختند. 

به گزارش ایسنا، روز گذشته محمد باقر قالیباف، علیرضا 

زاده  قاضی  امیرحسین  پورمحمدی،  مصطفی  زاکانی، 

هاشمی و سعید جلیلی پنج نامزد چهاردهمین دوره ریاست 

جمهوری با حضور در برنامه های تلویزیونی و اجتماع های 

اقتصادی  حوزه  در  خود  دیدگاه های  بیان  به  گوناگون 

پرداختند.  

روز گذشته علیرضا زاکانی- در جمع تلاشگران عرصه تولید و 

کارآفرینی- اظهار کرد: عده ای در گذشته با نام کار و کارآفرین 

و خدمتگزار مسائلی را دنبال کردند که ماحصل آن درد و 

رنج کارآفرین و کارگر شد. امروز باید به این حقیقت توجه 

کرد که در کشور هم امکانات وجود دارد و هم خلاقیت و 

مهارت و هم کارآفرین وجود دارد که می توانند گره های بزرگ 

کشور را برطرف کنند. وی افزود: در دهه ۱۳۷۰ در قرارداد 

گازی کرسنت ملت ایران ۵۳ میلیارد دلار عدم النفع گرفت 

و تا هفته گذشته که پیگیری می کردم کشور همچنان گرفتار 

این پرونده است. این اتفاق به خاطر کارگزار نادرستی بود 

که نفع ملت را در نظر نگرفت. او از کل قرارداد ۲۵ ساله یک 

و نیم درصد برای خودش عدم النفع گرفت، اسنادش هم 

موجود است.

●باید با ملت شریک شویم و آنان را سر سفره اقتصاد 
کشور بیاوریم

زاکانی در ادامه صحبت هایش گفت: در  سال ۱۳۹۴ قانون 

رفع موانع تولید را در مجلس تصویب کردیم. ماده ۲۰ این 

قانون به دولت آقای روحانی تکلیف کرده بود که ظرف ۶ 

ماه آیین نامه را بنویسد که دولت ظرف سه ماه افرادی 

که در دهه ۱۳۸۰ وام ارزی گرفتند که ۶۰۰ مورد بود، تسویه 

حساب کنند اما پول مردم هنوز داده نشده است. ۵۵ نفر از 

وام گیرندگان بیش از ۵۰ میلیارد دلار دریافت کرده بودند.

جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  چهاردهمین  نامزد  این 

گفت: باید با ملت شریک شویم و آنان را سر سفره اقتصاد 

کشور بیاوریم. چه در مسکن اعم از استیجاری و مالکیتی 

را  مسکن   ۳۰۰۰ ساخت  روز  یک  در  دارم.  خوبی  تجربه 

شروع کردیم. حرف هم نزدیم بلکه عمل کردم. در یارانه طلا 

نیز مردم را در ثروت موجود کشور شریک می کنیم. اینها 

نمی دهد.  اضافه ای  چیز  آنها  به  کسی  و  است  حق شان 

زیرساخت های کشور باید به گونه ای فراهم شود که بیش 

از این مایه افتخار شود. همه زیرساخت های آن در کشور 

صحرا،  خشکی،  دریایی،  ریلی،  حوزه های  دارد.  وجود 

معدن، نفت و گاز ظرفیت های کشور است. حجت الاسلام 

در  تیرماه   ۴ دوشنبه  پورمحمدی،  مصطفی  المسلمین  و 

نشستی که به دعوت بسیج دانشجویی دانشگاه تهران در 

سالن شهید رجب بیگی دانشکده فنی برگزار شد، در پاسخ به 

پرسشی درباره ماجرای پرونده کرسنت و SFO، اظهار کرد: 

اصلأ به من ربطی دارد؟ سال ۸۱ قرارداد بسته شده است، 

مسئله داشته و در دولت آقای احمدی نژاد آمده تا پیگیری 

شود. آقای احمدی نژاد دو بار اقدام کرد که انجام شود. من 

سال ۸۷ به سازمان بازرسی رفته ام. من باید پاسخ دهم؟ 

خیلی جالب است.  

●اقتصاد باید مردمی و مقاومتی شود
داستان  کرسنت  کرد:  تأکید  هایش  ادامه صحبت  در  او 

بزرگی است و خیلی خسارت از کرسنت به کشور وارد شده 

است. آن آقا گفت با شما حرف داریم؛ بله، ما هم حرف 

داریم. من خیلی چیزها را نمی خواستم بگویم. ما سر کرسنت 

حرف داریم. من هم هیچ نقشی نه این طرف و نه آن طرف 

اطلاعات  به من  در بخشی  و  دوره ای  در  و فقط  نداشتم 

تکمیلی رسید و طبق ضوابط سازمان به مراجع مرتبط منتقل 

کردم ولی امروز برای کرسنت حرف جدی داریم. باید پاسخ 

دهند.   وی با بیان اینکه اقتصاد لیبرالی شکست خورده 

است، تشریح کرد: ما مبانی خودمان را داریم. سیاست های 

رانتی در همه دولت ها وجود داشته است. اقتصاد بسته و 

دولتی و شبه دولتی اقتصاد ایران را زمین زده است.   اقتصاد 

باید مردمی و مقاومتی شود.   اقتصاد مردمی با ارگان ها 

درست نمی شود.   سیاست های بسته رانتی که در همه 

دولت ها وجود داشته به کجا رسیده است؟

جمع  را  بی خاصیت  فیلترینگ  شوم  انتخاب  اگر   ●
می کنم

پور محمدی در بخش دیگری از این نشست با بیان اینکه 

مدعی هستم در فضای مجازی کم کاری کردیم و از همه 

فیلترینگ  آیا  اما  کرد:  اظهار  نکردیم،  استفاده  ظرفیت ها 

جواب داد؟ اگر انتخاب شوم فیلترینگ بی خاصیت را جمع 

می کنم و باتوجه به سوابق در مسائل امنیتی تاکید می کنم 

آسیب امنیتی فیلترشکن برای ما بسیار است. باید شبکه 

ملی اطلاعات و اینترانت را هم که در دولت آقای رئیسی 

پیشرفت های زیادی داشت تقویت کنیم.

این نامزد انتخابات ریاست جمهوری بر این باور است ارز 

چندنرخی فساد و رانت به همراه دارد. آیا مردم امروز با ارز 

نیمایی زندگی می کنند یا وقتی کالایی می خرند براساس 

نرخ بازار است؟ وقتی به بازار می رویم و همه چیز بر اساس 

نرخ بازار آزاد است، این نشان می دهد رانت وجود دارد.

اگر می توانیم یک مو از خرس بکنیم، چرا این کار را نکنیم؟

پورمحمدی تصریح کرد: مسئله اصلی، میزان ارز تزریقی به 

بازار است و مشکل عمده این است که ارز، کم است. آمریکا 

روی این نقطه دست گذاشته و ما باید به هر بهایی شده 

تحریم را بشکنیم. راه هم دارد. در همان برجام چند نکته 

مثبت وجود دارد اما دو سه قدمی که در برجام می شد به 

آن برسیم را ترامپ که از معاهده های دیگری هم خارج شد، 

به هم زد. برجام مطلوب ما نیست اما اگر می توانیم منفعتی 

ببریم و از خرس یک مو بکنیم چرا این کار نکنیم؟ عقل این 

را به ما می گوید.  سعید جلیلی دوشنبه شب، با حضور 

در چهارمین مناظره انتخابات ۱۴۰۳ اظهار کرد:  اشتغال و 

ارزآوری دو مساله اصلی کشور است که باید در عمل خود 

را در سیاست خارجی نشان دهد. سیاست خارجی  ای 

موفق است که معلوم باشد در پایان دولت چقدر به اشتغال 

ارزاوری کمک کرد. لازمه این کار این است که اقتصاد  و 

خود را در زنجیره اقتصاد جهان جانمایی کنید. زمانی روسیه 

۱۱ میلیارد دلار صیفی جات خود را از اروپا وارد می کرد اما 

بعد از ایجاد اختلاف بین روسیه و اروپا، فرصت صادرات ۱۱ 

میلیارد دلار صیفی جات برای ما به روسیه ایجاد شد. زمانی 

با ترکمنستان روابط ما ۶ میلیارد دلار بود که به دلیل اینکه 

اولویت ها را نشناختند و ارزآوری در اولویت نبود، این عدد 

به ۲۰۰ میلیون دلار رسید؛ این به اقتصاد کشور لطمه می زند. 

بازار پتروشیمی و صنایع پایین دستی در منطقه ۱۳۵ میلیارد 

دلار است که سهم ما خیلی کم است و باید حضور فعال 

داشته باشیم.  

●کشور ما موقعیت بسیار خوبی دارد و می تواند در 
برخی کالاها هاب منطقه بشود

وی گفت: در منطقه مقاومت بیشترین همکاری را داشتیم و 

جوانان ما به آنجا رفته و به حق مقاومت کرده و دفاع کردند 

و امروز باید روابط اقتصادی ما متناسب باشد و بیشترین 

روابط اقتصادی را با کشورهای همسایه از جمله پاکستان و 

سوریه داشته باشیم نه اینکه برخی کشورها روابط بیشتری 

با این کشورها نسبت به ما داشته باشند.  بازار پتروشیمی 

و صنایع پایین دستی در منطقه ۱۳۵ میلیارد دلار است که 

سهم ما خیلی کم است و باید حضور فعال داشته باشیم.

بیان کرد: کشور ما موقعیت بسیار خوبی دارد و  جلیلی 

می تواند در برخی کالاها هاب منطقه بشود. ظرفیت های 

کارخانه های آرد کشور با یک سوم کار می کند. می توان 

گندم را به داخل کشور آورد و آن را به آرد تبدیل کرد و 

آرد را صادر کنید. می توان از هند گندم بیاورید و آرد را به 

عراق صادر کنید. ۱۱ میلیارد دلار برای بازار صیفی جات وجود 

دارد که رقیب کنار رفته است.  کشاورزان چقدر می توانند 

از این فرصت استفاده کنند. می توانیم در زمینه سلامت 

ظرفیت های بزرگ ایجاد کنیم.

●افزایش فروش نفت ایران در این دولت به علت 
مصمم بودن رئیسی بود

امیرحسین قاضی زاده هاشمی دیگر نامزد انتخابات ریاست 

جمهوری با حضور در چهارمین مناظره اظهار کرد: به اعتراف 

نفت  میلیون   ۸۰ رئیسی  شهید  دولت  در  ها  آمریکایی 

فروخته شد.  افزایش فروش نفت ایران در این دولت به 

علت مصمم بودن رئیسی بود. وی گفت: مردم شریف ایران 

تحریم های آمریکا روی فروش نفت و منابع ارزی متمرکز 

شده بود. شهیدان سرافرار ما یعنی آیت الله رئیسی و شهید 

امیرعبداللهیان بدون کاسبی تحریم و شعارهای دروغین در 

طول سه سال فروش روزانه نفت را به دومیلیون در روز 

افرایش داد. مردم ایران اگر کشور پشتوانه ارزشی نداشت 

چه طور در خیابان های این کشور خودروهای لوکس یا 

تاکسی های برقی می بینید؟

امروز  مزیت های  از  ژئوپلیتیکی  وضعیت  و  گاز  ●نفت، 
اقتصاد کشور

مسعود پزشکیان، دیگر نامزد انتخابات چهاردهمین دوره 

به  اشاره  با  تلویزیونی  مناظره  این  در  جمهوری  ریاست 

و  گاز  نفت،  الان  کرد:  عنوان  کشور  اقتصادی  مزیت های 

همچنین وضعیت ژئوپلیتیکی از مزیت های امروز اقتصاد 

کشور است درحالیکه ما می توانستیم در منطقه ترانزیت 

شرق به غرب باشیم و بیشترین مزیت را در گردشگری و 

نفت و گاز برای مردم و کشور به ارمغان آوریم اما نتوانستیم 

این کار را انجام دهیم؛ به این دلیل که هم با خودمان دعوا 

داریم هم با کسانی که در همسایگی ما هستند.

وی تاکید کرد: ما اگر می خواهیم مشکلات اقتصادی مملکت 

ما و همچنین ارتباط ما با دنیا برطرف شود و بتوانیم رونق 

پیدا کنیم باید تحریم های ظالمانه را با روش های مختلف 

موجود حل کنیم. ما باید یک روزی FATF را نهایی کنیم چرا 

که در همین وضعیتی که قرار داریم گران می خریم و ارزان 

می فروشیم.   پزشکیان با انتقاد از وضعیت قیمت ها گفت: 

مگر نمی گفتند که پول گوشت و مرغ به برجام ربط ندارد و 

دلار اینگونه نمی شود پس چگونه شد که قیمت گوشت و 

مرغ افزایش یافت؟ این ها که به برجام ربطی نداشت پس 

چرا این اتفاقات افتاد؟ در تئوری صحبت کردن از اقدامات 

بسیار راحت است. وی افزود: یک نفر از اتاق بازرگانان سوال 

کند و ببیند که آیا این افراد برجام و FATF را بد می دانند یا 

خوب می دانند حال اینکه عده ای به اسم کارشناسان نشستند 

و آنها را توجیه کرده اند بحث جدایی است اما با اعضای 

اتاق بازرگانی صحبت کنند و ببینند که چه بلایی بر سر تولید 

کنندگان و سرمایه گذاران ما آمده است؛ اعضای اتاق بازرگانی 

در جلسه با من می گفتند که ما نمی توانیم با این روند ادامه 

دهیم حال این ها می گویند که ما ادامه می دهیم. همین 

الان ما که در دنیا در زمینه گاز و نفت جمعاً اول هستیم در 

زمستان گاز نداریم به مردم بدهیم و تابستان نیز برق آنها را 

قطع می کنیم. بگویند که ما چقدر در حال ضرر کردن در میادین 

مشترک هستیم؟ قطر، عمان، امارات و کویت در میادین 

مشترک سهم خود را می برند اما ما اصلًا عین خیالمان نیست 

و از این سمت می گوییم که فلان شرکت ها می خواستند با 

ما فلان کار را بکنند.همچنین محمد باقر قالیباف با حضور در 

این مناظره اظهار کرد: قبل از هر کاری به مردم قول دهیم که 

دغدغه ما حل مشکلات آن ها با اولویت های اقتصادی است 

و برای آن از ظرفیت ها استفاده می کنیم.

را  اقتصادی هوایی  ●ما بزرگ ترین موقعیت درآمد 
داریم

وی با اشاره به مسیرهای هوایی گفت: ما بزرگ ترین موقعیت 

درآمد اقتصادی هوایی را داریم؛ از جمله پیشنهادات ما این 

است که پایتخت دوم اقتصادی ایران را در جنوب کشور 

می گذاریم.  حدود ۲۵ درصد راه آهن های احداثی منفعت 

اقتصادی ندارد و حتی به اندازه هزینه خودشان درآمد ندارند؛ 

ما برای این موضوع هم طرح و برنامه داریم. حرف از سرمایه 

گذاری ۸۰ و ۱۰۰ میلیون دلار در چابهار زده می شود در شرایطی 

که ۲۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری در چهابهار می توان بدون 

مشکل FATF و تحریم هسته ای امریکا داشت. قالیباف با 

بیان اینکه حتما باید رشد اقتصادی را از طریق رفع تحریم 

دنبال کنیم، افزود: مردم در شرایطی هستند که نجابت به 

خرج داده و تحمل و تاب آن ها به سر آمده است؛ لذا باید 

مشکلات آن ها در زمان کوتاه حل شود، لذا اولین کار ایجاد 

سپر حمایتی برای مردم است که در این راستا فاصله حقوق 

ثابت با تورم جبران می شود چون در غیر این صورت سفره 

ها کوچک تر خواهد شد.  وی با اشاره به ظرفیت های کشور 

گفت: امروز ۱۷.۵ درصد سرمایه ها اتلاف می شود؛ لذا می 

توان بدون ایجاد مشکلات جدید و دامن زدن به تورم، آن را 

مهار و کنترل کرد. قالیباف با یادآوری برنامه هایش در حوزه 

بهبود وضعیت معیشتی مردم تشریح کرد: سرانه درمان بین 

۸ تا ۹ میلیون تومان است که می توان با مدیریت وضعیت 

درمان را ارتقا داد.

شخصی  و  سبک  و  سنگین  خودرو  واردات  ●باید 
صورت گیرد

این کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری با اشاره به موضوع 

مسکن گفت: خیلی از مردم قسط وام شان سر رسیده و خانه 

به ان ها تحویل داده نشده و درگیر مشکلات وام هستند؛ 

برنامه ام این است که به هر فرد بدون خانه، در محیطی با 

کاربری مسکونی ۲۰۰ متر زمین داده شده تا آن را بسازند؛ این 

کار براساس تجربه ام در شهرداری تهران، در تمام روستاها 

و بیش از ۸۰ درصد شهرها شدنی است.وی معتقد است 

جوانان در حوزه خودرو مشکل دارند؛ صنعت خودرو رانت 

واردات  باید  لذا  را خودروساز کند؛  نتواسته ما  می گیرد و 

خودرو سنگین و سبک و شخصی صورت گیرد؛ امروز سهم 

قابل توجهی از خودروها اسقاطی است که با توجه به مصوبه 

مجلس می توان به سمت واردات خودرو رفت.

اظهاراتاقتصادینامزدهایریاستجمهوریدرپانزدهمینروزازرقابتها

گزارش

وزیر نفت به بهره برداری از ۱۷ پروژه کلان بالادستی و پایین دستی صنعت 

نفت به ارزش ۱۸۰ هزار میلیارد تومان )همت( در هفت استان اشاره کرد و 

گفت: با بهره برداری از این پروژه ها افزون بر اشتغال زایی ۱۵ هزار نفری سالانه 

۱۲۰ همت سودهی برای کشور به همراه خواهد داشت. 

جواد اوجی در آیین بهره برداری از ۱۷ طرح کلان صنعت نفت با حضور محمد 

مخبر، سرپرست ریاست جمهوری از طریق ویدیوکنفرانس با یادآوری اینکه 

در آغاز به کار دولت سیزدهم چالش های بزرگی همچون کاهش تولید نفت 

به مرز ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار بشکه، ذخیره سازی ۸۷ میلیون بشکه میعانات 

در شناورها، کسری  فوق سنگین  و  نفت سنگین  بشکه  میلیون  و ۲۵  گازی 

بودجه ۴۰۰ همتی و بی انگیزگی بالای سرمایه انسانی در صنعت نفت داشتیم، 

گفت: این مشکلات با همت کارکنان صنعت نفت و حمایت های همه جانبه 

رئیس جمهوری شهید و پشتیبانی معاون اول ریاست جمهوری حل شد.

وی با اشاره به بهره برداری ۱۵۵ پروژه نیمه کاره و کلان به ارزش ۳۴ میلیارد دلار 

طی سه سال فعالیت دولت سیزدهم، افزود: از محل بهره برداری این پروژه ها 

تولید نفت کشور از ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار بشکه به ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار بشکه 

افزوده شد، تولید و ظرفیت پالایشی روزانه ۵۳ میلیون مترمکعبی گاز، ظرفیت 

پالایش روزانه ۲۷۰ هزار بشکه ای نفت و تولید روزانه ۱۳ میلیون تن محصولات 

پتروشیمی اضافه شد.

وزیر نفت از جمع آوری ۱۶ میلیون مترمکعب گازهای همراه نفت در سه سال 

اخیر، تصریح کرد: تا پایان سال این رقم به بیش از ۳۰ میلیون متر مکعب 

خواهد رسید.

اوجی با اشاره به افزایش روزانه ۱۸ میلیون لیتری تولید بنزین و ۹ میلیون 

لیتری تولید روزانه گازوئیل طی سه سال اخیر گفت: صنعت نفت در دو سال 

اخیر به واسطه افزایش ظرفیت تولید خود توانست بالاترین رشد اقتصادی 

)۲۰ درصد( را در میان دستگاه های اجرایی کشور داشته باشد.

وی مقدار درآمد کشور در آغاز به کار دولت سیزدهم از محل فروش محصولات 

هیدروکربوری را ۳۰ میلیارد دلار اعلام کرد و گفت: به همت کارکنان صنعت 

نفت این رقک در پایان سال ۱۴۰۲ به ۶۵ میلیون دلار رسید، یکی از دلایل 

این موفقیت اتکا به توان داخلی بوده است، به طوری که ما توانسته ایم شمار 

شرکت های دانش بنیان ایرانی همکار با صنعت نفت را از ۱۵۰ شرکت به ۷۰۰ 

شرکت برسانیم.

پارس  گازی  مشترک  میدان   ۱۱ فاز  توسعه  طرح  از  بهره برداری  نفت  وزیر 

جنوبی را یکی از نقاط عطف عملکرد صنعت نفت در سه سال اخیر دانست 

و افزود: این فاز بیش از ۲۰ سال میان شرکت های غرب و شرق دنیا دست 

به دست شد و سرانجام به دست کارکنان صنعت نفت ایران به بهره برداری 

رسید، وزارت نفت در سه سال اخیر بیش از ۲۳ میلیارد دلار قرار داد توسعه 

میدان های مشترک و مستقل نفت و گاز کشور را امضا کرده، ضمن آنکه در 

حوزه بهینه سازی مصرف انرژی این وزارت خانه مصوبه امضای ۳۶ میلیارد دلار 

پروژه جدید را از دولت دریافت کرده است.

توزیع  شبکه  در  تروریستی  و  سایبری  حمله  سه  وقوع  به  اشاره  با  اوجی 

فرآورده های نفتی و گاز کشور طی سه سال اخیر گفت: این مشکلات با وجود 

امنیت  نتوانست  کارکنان صنعت نفت هرگز  به همت  ناترازی های موجود 

انرژی کشور را به خطر بیندازد.

وی با بیان اینکه طی سه سال اخیر ۶ هزار پروژه مسئولیت اجتماعی به ارزش 

۴۵ همت در وزارت نفت تصویب و اجرا شده است، ادامه داد: در حالی که 

این رقم در دولت های یازدهم و دوازدهم حدود ۴ همت بوده است.

وزیر نفت با اشاره به بهره برداری از ۱۷ پروژه کلان بالادست و پایین دست 

صنعت نفت به ارزش ۱۸۰ همت در هفت استان با حضور سرپرست ریاست 

جمهوری کشور گفت: با بهره برداری از این پروژه ها ۱۵ هزار نفر اشتغال زایی 

در کشور انجام خواهد شد و سالانه ۱۲۰ همت سودهی برای کشور به همراه 

خواهد داشت.اوجی تصریح کرد: با بهره برداری از ۱۷ پروژه کلان بالادستی و 

پایین دستی صنعت نفت بیش از ۱۰ هزار بشکه نفت، ۷.۵ میلیون لیتر گازوئیل 

یورو ۴ و ۵، ۳ میلیون تن محصولات پتروشیمی، ۱۸ میلیون بشکه ظرفیت 

ذخیره سازی نفت به تولید و ظرفیت ذخیره سازی کشور افزوده خواهد شد.

با تردد روزانه ۱۷ هزار تانکر نفتکش در جاده های کشور برای  با اشاره  وی 

جابه جایی فرآورده ها نفتی در کشور ادامه داد:  امروز پروژه خط لوله انتقال 

فرآورده های نفتی در شمال شرق کشور به طول ۲۲۲ کیلومتر افتتاح می شود، 

تا پایان سال نیز این رقم به ۶۲۲ کیلومتر خواهد رسید.

وزیر نفت گفت: با توجه به قولی که در ابتدای امسال به شهید جمهور داده 

بودیم، تا پایان امسال ظرفیت تولید نفت از ۳ میلیون ۶۰۰ هزار بشکه به 

۴ میلیون بشکه می رسد، همچنین امسال تولید گاز ۳۴ میلیون مترمکعب 

میلیون   ۱۶ به  امروز  که  مشعل  گازهای  جمع آوری  در  و  می یابد  افزایش 

مترمکعب رسیدیم این مقدار به ۳۰ میلیون مترمکعب خواهد رسید، همچنین 

این  به  توجه  با  و  بود  افتتاح خواهد  قابل  امسال  پایان  تا  پتروشیمی   ۱۵

برنامه ریزی ها به فضل الهی در سال ۱۴۰۳ رشد اقتصادی گروه نفت و گاز ۱۵ تا 

۲۰ درصد و مستمر خواهد بود.

اشتغال زایی ۱۵ هزار نفری 
در ۱۷ پروژه کلان صنعت نفت
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رصدخانه توصیه رهبر انقلاب به نامزدهای انتخابات
حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار مسئولان قوه قضائیه، برنامه های انتخاباتی تلویزیون را خوب و باعث آشنایی مردم با دیدگاه های گوناگون خواندند و 
خطاب به نامزدهای انتخابات گفتند: مباحث نامزدها در تلویزیون یا اظهارات دیگر آنها موجب نشود که یک نامزد برای غلبه بر رقیب، حرف دشمن پسند 
و دشمن شادکن بزند.ایشان افزودند: فرض بر این است که همه نامزدها، ایران و جمهوری اسلامی را دوست دارند؛ چون می خواهند در این نظام و 
برای خدمت به مردم، رئیس جمهور شوند. بنابراین  نباید بگونه ای صحبت کنند که دشمن خوشحال شود.

جوان نوشت: »سه نامزد پیشتاز مطابق تمامی نظرسنجی هایی که در گوشه و 

کنار منتشر می شود، هر کدام بین ۱۷ تا ۲۳ درصد آرای مشارکت کنندگان را دارند، 

مشارکت هم حدود ۵۰ درصد است، به اضافه ۱۵ تا ۲۰ درصد کسانی که هنوز 

تصمیم نگرفته اند. با این حساب با توجه به جمعیت ۶۰ میلیون نفری واجدان 

شرایط رأی دهی، نامزد پیروز که نصف به اضافه یک آرای مأخوذه را لازم دارد، باید 

۱۵ تا ۱۸ میلیون رأی بیاورد که با این وضعیت، نشدنی است. اما از میان این سه 

نامزد، برای دو نامزد امکان اجماع فراهم است.

با این حال، درباره اجماع به دو دلیل تردید و تصلیح دارند. تکلیف تصلیح که 

معلوم است، زیرا خود را اصلح می دانند و به خود القا می کنند که نباید به نفع 

کسی که اصلح از تو نیست کنار بروی! اما تردیدی هم وجود دارد که اگر اجماع 

کنند، شاید آن چیزی را که به دنبال آن هستند، به دست نیاورند.

بر اساس یکی از نظرسنجی ها اگر فقط سه نامزد پیشتاز باقی بمانند و بقیه کنار 

بروند، در آن صورت اگر جلیلی به نفع قالیباف کنار برود، احتمال اینکه بیشتر آرای 

او به سبد قالیباف بیاید و او را از ۵۰ درصد آرای لازم عبور بدهد و در مرحله اول 

کار را تمام کند، هست.

اما اگر قالیباف به نفع جلیلی کنار برود، چه بسا که بخش قابل توجهی از آرای او به 

سبد جلیلی نرود و به دو بخش تقسیم شود یا به سبد پزشکیان ریخته شود یا به 

سبد آرای باطله. در این میان تکلیف نوع مواجهه آن ۱۵ تا ۲۰ درصدی که هنوز 

تصمیم به مشارکت نگرفته اند با اجماع، مشخص نیست.

ممکن است حضور فقط دو نامزد در انتخابات هشتم تیر، به افزایش مشارکت 

تا حد بالای آن بینجامد و وضعیت جدیدی رقم بزند و مردم بخواهند در مرحله 

اول کار را تمام کنند و زحمت مرحله دوم را از دوش خود بردارند! برعکس، ممکن 

است اجماع هم نتواند آرای خاکستری را تحریک کند، بلکه به کاهش مشارکت 

هم بینجامد.«

نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 

گفت: ما نباید تایید صلاحیت شناور داشته باشیم. 

قوانین انتخاباتی ما نباید شناور باشد و سلیقه ای 

که  نشدند  صلاحیت  تایید  افرادی  کند.  تغییر 

چندان فرقی با ما نداشتند. به گزارش خبرنگار ایلنا، 

حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی در چهارمین 

جمهوری  ریاست  انتخابات  نامزدهای  مناظره 

گفت: همه می دانند که سیاست خارجی در امتداد 

توانمند  داخل  در  اگر  و  است  داخلی  سیاست 

باشیم، در عرصه جهانی نیز توانمند خواهیم بود. 

امروز بحث ریاست جمهوری است و این مناظره 

سیاست خارجی است. کجا بحث سیاست داخلی 

شد؟ حرفی از سیاست داخلی به میان نیامد!وی 

افزود:  البته حرف سه کاندیدای عزیز حرف شان 

سیاست داخلی هم بود. حرف ما مشارکت مردم 

تولید  اقتدار  مشارکت  با  گفتند  رهبری  است. 

می شود و با مشارکت قدرتمند خواهیم بود. اما 

امروزه نظرسنجی ها نشان می دهد که مشارکت 

در  خاصی  حال  و  و حس  نشده  ایجاد  چندان 

جامعه ایجاد نشده است. این مسئله اصلی ایران 

است و باید به این توجه کنیم.

این نامزد انتخابات ریاست جمهوری تاکید کرد: 

جمهوری اسلامی با حضور مردم شکل گرفته و از روز 

اول امام خمینی تاکید کردند مسئله انتخابات جدی 

است. بنده در زمان وزارت کشور خود اعلام کردم که 

انتخابات مشکل دارد. نامه ای به رهبری نوشتم و 

مشکلات را قید کردم و ایشان مباحث را به مجمع 

تشخیص ارجاع دادند. هشت سال طول کشید 

که سیاست های کلی انتخابات مطرح شود. در آن 

زمان دولت آقای هاشمی رفسنجانی نسبت به این 

امر تعلل داشتند. امروز نیز قانون جامع انتخابات 

براساس سیاست های کلی انتخابات باوجود آقای 

قالیباف در مجلس هم نداریم.وی خاطرنشان کرد: 

الان آقای لاریجانی و جهانگیری و سایر دوستان 

چرا تایید نشدند؟ آنها چه فرقی با ما داشتند؟ ما 

در سال ۸۸ هم شاهد این بودیم که به دلیل ضعف 

در انتخابات، مسائلی داشتیم. این دغدغه جامعه 

است. البته من حق می دهم به شورای نگهبان اما 

ما نباید تایید صلاحیت شناور داشته باشیم. قوانین 

انتخاباتی ما نباید شناور باشد و سلیقه ای تغییر کند. 

افرادی تایید صلاحیت نشدند که چندان فرقی با 

ما نداشتند.پورمحمدی گفت: امروز کاندیداهای 

ما افرادی با شخصیت خودشان هستند و نماینده 

مشخص جریانی نیستند. تا این مشکلات حل 

وجود  سیاست  در  امروز  که  یخی  آن  با  نشود، 

دارد همین وضعیت مشارکت است و اگر مسئله 

مشارکت اجتماعی و مردمی حل نشود، یخ اقتصاد 

و سیاست خارجی هم آب نخواهد شد.

هادی طحان نظیف گفت: باید دقتی نسبت به منابع 

حلال در هزینه کرد تبلیغات داشته باشیم چون در این 

صورت کاندیدای منتخب وامدار صاحبان ثروت بوده و قدرت در 

خدمت ثروت قرار گرفته و چرخه معیوب تبدیل ثروت به قدرت شکل می گیرد لذا 

طهارت اقتصادی از ابتدایی ترین شرایط نامزدها است و همه باید نسبت به این 

موضوع حساس باشند؛ در شکل گیری تمدن نوین اسلامی به انسان های پاک و 

کسانی احتیاج داریم که با فساد مالی برخورد کنند.

سخنگوی شورای نگهبان با تاکید بر اهمیت موضوع ممنوعیت فریب در تبلیغات 

گفت: هدف از تبلیغات در نظام خداباور شناخت و آگاهی دادن و هدایت افراد 

است لذا تبلیغات برای شناخت و هدایت است البته این موضوع مانع نقد منصفانه 

نیست بلکه باید هدف، بیان استدلال های مبتنی بر امید و تقویت منافع ملی و حفظ 

کرامت رقبا باشد.

به گزارش ایسنا، علی عبدالعلی زاده رئیس ستاد 

انتخابات مسعود پزشکیان در پاسخ به پرسشی درباره 

سال  انتخابات  با  کشور  فضای  در  شباهت هایی  وجود  درباره  برخی  تحلیل 

۱۳۸۸ تاکید کرد: شبیه سازی فضای امروز با فضای سال ۸۸ انتخابات خیلی 

بی انصافی است؛  چرا فضا را با سال ۷۶ مقایسه نمی کنیم؟ آرامشی که امروز 

وجود دارد از سایر انتخابات  بیشتر است. باید عادت کنیم که با زمان پیش 

برویم؛ الان نسبت به سال ۷۶ زمان خیلی فرق کرده است؛ در ۷۶ برد با تبلیغات 

رسانه های  جای  مجازی  فضای  امروز  بود،  میتینگ ها  و  دیدارها  و  خیابانی 

مکتوب را گرفته است و هر نامزدی که تیم او در فضای مجازی قوی تر باشد، 

محتوای بیشتری تولید می کند. در نتیجه معتقدم که فضای تبلیغاتی کنونی از 

انتخابات های گذشته وسیع تر است.

کاندیدای  قالیباف  محمدباقر  ایسنا،  گزارش  به 

انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری در دیدار با 

بزرگان اهل سنت کردستان، کرمانشاه، گلستان، سیستان و بلوچستان در مجتمع 

سرچشمه گفت: اقوام ایران، مذاهب مختلف، اقلیت های دینی تاروپود سرزمین 

عزیزمان ایران هستند که وجود یکایک ما در کنار هم، این رنگین کمان اقوام، 

مذاهب و اقلیت های دینی ما را مستحکم و زیبا کرده و فرصت های بزرگ 

داده است.

وی ادامه داد: دشمنان این سرزمین در طول تاریخ به دنبال این بودند که ایران 

یکپارچه را به هم زنند؛ بدون شک هر فردی که خیرخواه اسلام، عظمت و افتخار 

ایران و آینده فرزندان است باید در این مسیر گام برداشته و هیچ حرفی نمی 

تواند ما را از انسجام جدا کند.

پیچیدگی ماجرای ائتلاف اصولگرایان

سایت اصولگرای الف نوشت : به سرعت به روزهای آخر تبلیغات انتخابات 

ریاست جمهوری نزدیک می شویم و مهم ترین کابوس اصولگرایان یعنی تعدد 

نامزدها و احتمال شکستن آرای آنها همچنان پابرجاست.

از بین 4 نامزد اصولگرا آرای آقایان زاکانی و قاضی زاده هاشمی بسیار اندک 

بوده و رقابت اصلی بین آقایان جلیلی و قالیباف می باشد.

در اکثر نظر سنجی ها مجموع آرای زاکانی و هاشمی حدود 5 درصد و آرای دو 

نفر دیگر  از 95 درصد باقی مانده هر کدام تقریبا مساوی می باشد.

یعنی در صورتی که اجماع در اردوگاه اصولگرایان صورت نپذیرد آرای آنها بدین 

صورت شکسته می شود : 5 درصد زاکانی و هاشمی ، حدود 45 درصد هم به هر 

کدام از دو نامزد دیگر تعلق خواهد گرفت و این یعنی هر کدام از دو نفر اصلی 

حدود 9 میلیون رای خواهند داشت و این در بهترین حالت برای آنها موجب به 

دور دوم کشیدن انتخابات خواهد شد، یکی از آنها با نامزد اصلاح طلبان  یعنی 

آقای پزشکیان.

اما اگر اجماع به موقع و البته روی نامزد مناسب  در این اردوگاه حاصل آید، 

تک نامزد باقی مانده می تواند روی حدود 16 تا 18 میلیون رای حساب کند و 

در صورتی که اصلاح طلبان نتوانند عمده پایگاه رای سنتی خود را به حرکت 

درآورند چه بسا در همان دور اول نتیجه انتخابات به نفع اصولگرایان مشخص 

خواهد شد .

حال سئوال اصلی این است که انصراف کدام نامزد ) از بین جلیلی و قالیباف( 

به نفع دیگری شانس اصولگرایان را برای رسیدن به پاستور افزایش می دهد؟

واقعیت این است که هم اکنون به دلیل حملات متقابل طرفداران و پشتیبانان  

این دو نامزد به همدیگر کدورتی نسبی در دل طرفداران نسبت به نامزد دیگر 

به وجود آمده که در صورت ادامه وضع موجود و عدم اجماع به موقع و عدم 

قرارگیری همه اصولگرایان  در کنار کاندیدای نهایی ، احتمال شکست این جناح 

در انتخابات همچون انتخابات سال 92 دور از ذهن نخواهد بود.

به هر حال وقتی شما نامزد درون جناحی خود را به انواع تهمت ها متهم می کنید و 

باعث دل چرکین شدن پایگاه رای خود نسبت به همدیگر می شوید  نباید انتظار 

داشته باشید در شب آخر آنها همه آن حرف های پیشین شما را  فراموش کرده  

و به نامزدی رای دهند که تا دیروز او را به شدت زیر حملات خود گرفته بودید.

حال که لزوم اجماع و آن هم اجماع به موقع و درست  روشن گردید مسئله مهم 

و حیاتی این است که اجماع بر روی کدام نامزد صورت پذیرد؟

در اجماع بر روی نامزد نهایی دو مسئله مهم وجود دارد :

اول : توانایی  کلی شخص مورد نظر 
دوم : اجماع بر روی فردی صورت پذیرد که  بتواند آرای شخص انصراف دهنده 

را جذب نماید.

با بررسی سوابق آقایان جلیلی و قالیباف و با در نظر گرفتن پایگاه رای هر کدام از 

آنها و اینکه در صورت انصراف هر کدام رای طرفداران چه سرنوشتی پیدا می کند، با 

قاطعیت بالایی می توان نتیجه گرفت که اجماع بر روی  قالیباف و معرفی او به 

عنوان نامزد نهایی بهترین گزینه برای اصولگرایان می باشد.

قالیباف در سالیان گذشته دو حوزه کاری اجرایی  بسیار مهم ) فرماندهی نیروی 

انتظامی و شهرداری تهران (  داشته که در هر دو حوزه موفق عمل کرده است.

اصولا قالیباف در امور اجرایی بسیار توانمند است و فعالیت او در کسوت ریاست 

جمهوری به عنوان  " شخص اول اجرایی کشور " می تواند زمینه ساز تحولی 

بزرگ در امور اجرایی کشور گردد. 

البته او به مانند هر انسان دیگری دارای نقاط ضعف و قوت خاص خود می 

باشد اما در مجموع برایند نقاط مثبت او برای پست اجرایی ریاست جمهوری  

بر نقاط منفی می چربد .

اما مسئله مهم دیگر که باعث می شود نامزد نهایی مطلوب را  قالیباف  بدانیم 

به پایگاه رای هر یک از این دو نامزد بر می گردد.

پایگاه رای جلیلی را کسانی تشکیل می دهند که با توجه به جهان بینی خاص 

خود در صورت لزوم انتخاب بین قالیباف و پزشکیان ) در صورت انصراف 

جلیلی به نفع قالیباف( و برای جلوگیری از پیروزی نامزد اصلاح طلبان حتما 

و بلا شک به قالیباف رای داده و هرگز به رای دادن به پزشکیان حتی فکر 

هم نمی کنند.

اما در مورد پایگاه رای  قالیباف نمی توان به قطعیت این نظر را داد و چه بسا 

طیف نسبتا زیادی از آنها  )در صورت انصراف قالیباف به نفع جلیلی (  رای خود 

را در سبد پزشکیان قرار دهند و این یعنی بالا رفتن احتمال شکست اصولگرایان. 

در عین حال قالیباف از پتانسیل بالاتری برای جذب آرای خاکستری نیز برخوردار 

می باشد .

به هر حال این انتخابی سرنوشت ساز برای اصولگرایان می باشد ، یا کار درست ، 

منطقی و عاقلانه  را انجام داده  و به کرسی ریاست جمهوری نزدیک تر می شوند 

و یا با عبرت نگرفتن از تاریخ آن هم نه تاریخ خیلی دور  کرسی مهم اجرایی 

کشور را دو دستی تقدیم اصلاح طلبان می نمایند.

خبــــــــــــر

خبر

خبر

خبــــــــــــر

پورمحمدی در چهارمین مناظره انتخاباتی: 

چراجلیلیسهسالاستدرخواستزنگنه
برایمناظرهرانمیپذیرد؟

 اینجا جای بزن در رو و بگو در رو نیست 

سعید جلیلی در گفتگو با جماران در پاسخ به سؤالی 

در خصوص استفاده از سلیقه های مختلف در صورت 

رئیس  اظهار داشت: کسی که  انتخابات،  در  پیروزی 

در  یعنی  است؛  رئیس همه جمهور  جمهور می شود، 

همه  برای  باید  و  است  جمهور  همه  خادم  حقیقت 

کشور نگاه کند. باید ملتزم باشد وعده ها و برنامه هایی 

این  بر  انجام بدهد؛ چون مردم  را  به مردم داده  که 

اساس به او رأی داده اند. اما در اجرای این برنامه ها 

ببیند چه کسی شایستگی های بیشتری دارد و  باید 

این نگاه باید عام باشد و فقط نگاه به یک افراد خاص 

و اطرافیان خودش نباشد. این یک درس بسیار مهم 

است

بیان  انتخاباتی هم  در شعار  ما  کرد:  جلیلی تصریح 

کرده ایم که ثمره »یک جهان فرصت«، باید »یک ایران 

انجام می شود؟ وقتی که  جهش« باشد. این چگونه 

تک تک مردم ایران بتوانند یک نقش پر شکوه ایفا 

کنند. رئیس جمهور باید این بستر را برای همه فراهم 

این  استعدادهایشان  و  توانمندی ها  حد  در  که  کند 

نقش را ایفا کنند.

جلیلی: 

نگاه رئیس جمهور باید عام باشد 

و فقط به یک افراد خاص و 

اطرافیان خودش نباشد

جلیلییاقالیباف؛ماندنکدامیکبهنفعاصولگرایاناست؟

طحان نظیف: 

کاندیداها به سلامت 
هزینه های تبلیغات 

توجه کنند

واکنش رئیس ستاد پزشکیان 

به مشابهت سازی با 

انتخابات سال 88

قالیباف:

 ملاک در انتخاب یک 
مدیر، شایسته گزینی 

است

ناصر ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا درباره وحدت اصولگرایان به خبرآنلاین 

گفت: »الان بر طبق نظرسنجی های اعلام شده – که نمی دانم تا چه حد 

دقیق است – آرای آقای جلیلی و قالیباف به هم نزدیک است و فاصله 

معناداری ندارند. 

این کار را مقداری سخت تر می کند. برای این که کدام یک از این دو فرد 

صرف نظر از تمایل شخصی خودشان، بتوان آن ها را مجاب کرد از صحنه 

کنار بروند.

هر دو نفر سابقه انصراف از انتخابات را به خاطر وحدت این جریان دارند 

وهم آقای قالیباف این کار را کرده و هم آقای جلیلی یک دوره انصراف 

دادند. ولی این که آیا برای این دوره از انتخابات نیز این آمادگی را دارند، 

باتوجه به این که آرایشان نسبتا نزدیک به هم است؛ این اقدام را انجام 

دهند مقداری کار را برای اصولگرایان سخت و پیچیده کرده است.

اگر هر دو نفر آقایان انصراف ندهند، با آماری که تا امروز داریم، قاعدتا 

انتخابات به دور دوم کشیده خواهد شد. 

در دور دوم یا آقای جلیلی یا آقای قالیباف بالا خواهند آمد یا یکی از دو 

نفر آقای قالیباف و جلیلی با آقای پزشکیان به دور دوم خواهند رفت. 

در این صورت نیاز به انصراف نیست و در دور دوم دو نفر هستند و این 

که کدام یک موفق خواهند شد هفته بعد رآی مردم را کسب کنند باید 

منتظر بود و دید و آن زمان تحلیل کرد.

ولی اگر یک نفر از این آقایان کنار برود، بستگی به این دارد که کدام یک 

کنار خواهد رفت و سبد آرایش به نفع چه کسی خواهد بود. مثلا اگر آقای 

جلیلی کنار برود چند درصد آرایشان در سبد آقای قالیباف و چند درصد 

آرایشان در سبد آقای پزشکیان می رود و بالعکس. 

اگر آقای قالیباف انصراف دهند این اتفاق چطور رخ خواهد داد. آیا اساسا 

این جریان موفق خواهند شد که یکی از این دو بزرگوار را مجاب کنند برای 

این که از صحنه کنار بکشند؟

 این واقعا کار مشکلی است. اگر فاصله آرای آقای جلیلی و آقای قالیباف 

زیاد بود می شد راحت تر تصمیم گرفت. 

ولی الان تصمیم گیری گروهی مقداری سخت شده است.«

شرایطپیچیدهوحدتاصولگرایان

را فرصتی  انتخابات  از  این دوره   ، اکبر صالحی  علی 

برای حضور دوباره مردم در صحنه دانست و گفت: 

ملت با حضور در میدان خواسته خود را با رای پیاده 

کنند. اکنون ۶ نامزد انتخابات ریاست جمهوری داریم 

که هر کدام می توانند نماینده طیفی از مردم باشد و 

مردم هر فردی را بنا تشخیص خود برگزیند بنابراین 

ضرورت دارد تا به میدان بیایند. 

مردم  از  دعوت  ضمن  علوم  فرهنگستان  قائم مقام 

برای شرکت در انتخابات و تعیین سرنوشت سیاسی 

باید  که  داریم  قرار  وضعیتی  در  اکنون  گفت:  کشور 

از کشور داشته  روایت پردازی درستی  و  تصویرسازی 

باشیم.

 به گزارش ایرنا، علی اکبر صالحی با دعوت به حضور 

مردم در صحنه انتخابات چهاردهمین دوره انتخابات 

دستاوردی  انقلاب  پیروزی  گفت:  جمهوری  ریاست 

عظیم و هدیه ای الهی بود و حضور مردم در صحنه 

خون  پاسدار  ایران  مردم  داد  نشان  مختلف  های 

شهدایی هستند که به پای این انقلاب ریخته شد تا به 

ثمر بنشیند. مردم باید این را بدانند که انقلاب اسلامی 

بزرگ ترین رهاوردش استقلال سیاسی بوده است.

از  دوره  این  اتمی،  انرژی  سازمان  پیشین  رئیس 

انتخابات را فرصتی برای حضور دوباره مردم در صحنه 

خواسته  میدان  در  حضور  با  ملت  گفت:  و  دانست 

انتخابات  نامزد   ۶ اکنون  کنند.  پیاده  رای  با  را  خود 

ریاست جمهوری داریم که هر کدام می توانند نماینده 

طیفی از مردم باشد و مردم هر فردی را بنا تشخیص 

خود برگزیند بنابراین ضرورت دارد تا به میدان بیایند.

 دارنده نشان عالی دانش معتقد است: وقتی حضور 

ما در انتخابات حضوری پرشور باشد مخالفان ما بدون 

تردید یک حساب دیگری برای ما باز می کنند؛ حال اگر 

این حضور پرشور نباشد می تواند این تصویر را با خود 

باشد که بین دولت و ملت فاصله  به همراه داشته 

نیاییم و بی تفاوت  رای  اگر پای صندوق  وجود دارد. 

می شکنند،  را  ما  دشمنان  باشیم  سرنوشتمان  به 

نکنید  فکر  انتخابات  به  نرفتن  با  باشد  حواسمان 

داریم پیامی می دهیم که قطعاً این گونه نخواهد بود. 

معاون فرهنگستان علوم تاکید کرد: اکنون در وضعیتی 

روایت  هم  و  سازی  تصویری  هم  باید  که  هستیم 

پردازی درستی از کشور داشته باشیم.

علی اکبر صالحی : 

ملت با حضور در میدان، 
خواسته خود را با رای

 پیاده کنند 
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پلیس فتا

* در چند دقیقه مهارت خرید امن خود در 

فضای مجازی را بسنجید!
* با کلیک روی لینک زیر می توانید با گذاشتن چند دقیقه 

از وقت خود می توانید میزان آشنایی خود با مباحث پایه 

مهارت خود را در خرید امن در فضای مجازی بسنجید. 

پس روی لینک زیر کلیک کنید:

https://cyberpolice.porsline.ir/s/

 safebuy140301
* با اشتراک گذاری محتوای پیشگیرانه در آگاه سازی 

عمومی مشارکت کنید. کانال #کلیک_امن را دنبال کنید تا 

از آخرین هشدارها و آموزش های ایمنی و امنیت سایبری 

به زبان ساده آگاه شوید.

@ safeclick  
#خرید_امن #پلیس_فتا #کلیک_امن

حضور حماسی مردم اهداف دشمنان را ناکام می کندسلامت
استاندار بوشهر با اشاره به اینکه مردم با حضور حماسی در انتخابات ریاست جمهوری 

۸ تیر ماه اهداف دشمنان را ناکام می کنند،گفت: همه ساز و کارهای برگزاری 
انتخابات در استان فراهم و تمهیدات لازم اندیشیده شده است. 

گزارش بیشتر بدانیم

درحالی که آمارها از کاهش ۴۰درصدی بیماری تب کریمه 

کنگو در کشور نسبت به سال گذشته می گویند اما آخرین آمار 

وزارت بهداشت در روزهای اخیر، ابتلای۱۵نفر به تب کریمه 

از دست  را  ازآنها جان خود  کنگو است که متاسفانه ۳نفر 

داده اند؛ اعداد و رقم هایی که نشان دهنده حساسیت موضوع 

و ضروری بودن رعایت نکات بهداشتی، بیشتر از هر وقت 

ممکن  که  خطراتی  وحتی  عوارضش  است.نامش،  دیگری 

است گرفتارمان کند، برای مان غریب و ناآشناست. البته که 

حق هم داریم  درباره آن اطلاعات زیادی نداشته باشیم؛ چرا 

که شاید به اندازه شیوعش، درباره آن چیزی نشنیده ، نخوانده  

و ندیده باشیم اما بهتر است بدانیم که اتفاقا بر خلاف به 

ندانسته های مان، بسیار با  اهمیت است. تب کریمه کنگو، 

نوعی بیماری ویروسی و ازآن مهم تر قابل انتقال از حیوان به 

انسان است که در فصول گرم سال، بیشتر از هر وقت دیگری 

خودش را در کشورمان نشان می دهد.درواقع ذبح سنتی دام 

و تماس با خون، ترشحات و لاشه دام آلوده هنگام ذبح یا 

دوره زمانی کوتاهی پس از ذبح، ازاصلی ترین علت ها وراه های 

ابتلای انسان به تب خونریزی دهنده کریمه کنگو است.

دام را دریاب
دانشگاه  بهداشت  معاون  سهرابی،  محمدرضا  که  این طور 

از  زنده  دام  می گوید،خریدن  بهشتی  شهید  پزشکی  علوم 

محل های غیرمجاز و ذبح آن به صورت سنتی،همان چیزی 

است که می تواندعامل شیوع این بیماری به خصوص در میان 

دامداران،  کشتارگاه ها،  کارگران  دام،  ذبح کنندگان  قصابان، 

چوپانان، دامپزشکان و حتی زنان خانه دار که با گوشت سروکار 

دارند،باشد:» بیماری تب کریمه کنگو، علامت و نشانه خاصی 

در دام ندارد بنابراین نمی توان از ظاهر دام به وجود بیماری 

پی برد؛ برای همین است که فارغ از سالم یا ناسالم بودن دام، 

باید نکات بهداشتی کاملا رعایت شود و به ایمنی توجه جدی 

داشته باشیم.« در این میان، فراموش نکنید که کنه هایی که  

روی بدن دام های آلوده به ویروس مانند گاو، گوسفند و بز، 

زندگی می کنند هم از طریق گزش می توانند منجر به بیماری 

انسان شوند. 

   

پیشگیری همچنان بهتر از درمان است
شاید بهتر باشد از هرگونه خطر احتمالی دوری کنیم؛ گاهی 

خطری که می تواند از طریق لمس دام ها درطبیعت وسفر 

به مناطق روستایی و محلی باشد، گاهی له کردن و کشتن 

پشه ها و کنه ها

 

با پوست دست! 
هرچه که هست، باید بدانیم که در این فصل از سال، این 

بیماری، شیوعی به مراتب بیشتر از هر وقت دیگری دارد و 

تماس با خون بیمار مبتلا به این بیماری هم می  تواند عاملی 

برای انتقال محسوب شود. 

و  بهداشتی  کارکنان  توصیه می شود  که  است  برای همین 

نکات  به تب کریمه کنگو،  بیماران مبتلا  برابر  درمانی هم در 

بیمار  فرد  با خون  تماسی  و  کنند  رعایت  راکاملا  بهداشتی 

نشود.دراین  ادامه دار  بیماری  این  زنجیره  تا  باشند  نداشته 

میان، این موضوع را که دام مورد نیاز باید حتما از جایگاه های 

عرضه دام بهداشتی و با نظارت اداره دامپزشکی خریداری 

شود، کاملا جدی بگیرید. 

مانند  محافظت کننده  وسایل  از  باید  دام  ذبح کنندگان 

ابزار  و  کنند  استفاده  مناسب  لباس  و  چکمه  دستکش، 

از  کنند.خونابه ها پس  ذبح ضدعفونی  از  بعد  را  خودشان 

ذبح دام نباید در محیط رها شود و باید به طریق بهداشتی 

دفع شود و در مرحله بعد هم گوشت آن، قبل از خرد کردن 

و مصرف باید حداقل ۲۴ساعت در یخچال)در دمای ۴ درجه 

سانتیگراد( قراربگیرد.با رعایت این اصول و درنهایت هم با 

پرهیز از مصرف دل وجگردام به صورت نیمه خام،می شود به 

اندازه قابل توجهی از ابتلا به این بیماری و انتقال آن به افراد 

دیگر جامعه  جلوگیری کرد. 

علائم را بشناس
که  از هرکس دیگری می داند  بهتر  بیمار،  فرد  احتمالا خود 

روزهای اخیرش را چطور، چگونه و کجا سپری کرده است؛ 

برای همین است که اگر هفته های گذشته، به مناطق روستایی 

رفت و آمد داشته  یا از طرف دیگر، به هر دلیل و به هر نحوی، با 

لاشه و ترشحات دام تازه ذبح شده تماس داشته و بعد علائمی 

مثل تب ناگهانی، سردرد شدید، لرز و درد عضلانی دارد، باید 

خیلی سریع تر از آنچه  فکرش را می کند، خودش را به مراکز 

درمانی برساند که در صورت تشدید این علائم، با خونریزی در 

نقاط مختلف بدنش روبه رو خواهد شد. متخصصان می گویند 

که درمان بیماری در انسان، بیشتر درمان حمایتی برای رفع 

عوارض و خطرات بیماری است؛ یعنی داروهای ضد ویروس 

برای درمان این بیماری به کار گرفته شده که اتفاقا هم تاثیر 

مثبتی برای درمان کامل دارد.

آگهی 

آگهی 

1403040517

1403040513

1403040514

1403040515

1403040516

آگهی تحدید حدود اختصاصی

آگهی و عملیات تحدیدی ششدانگ یک قطعه  چون 

زمین مزروعی و دم چهاب و باغ نخیل و چهاب و گز 

پلاک فرعی 0 از پلاک 3819 اصلی واقع در بخش سه 

برازجان مورد درخواست آقای مهدی برازجانی واقع در 

اراضی بنداروز باید تجدید شود حسب درخواست مالک 

که تقاضای انتشار آگهی تحدید حدود اختصاصی نموده 

و  تعیین   1403/04/27 روز  حدود  تحدید  وقت  است 

عملیات تحدیدی از ساعت 9 صبح روز مذکور در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد اینک بوسیله این آگهی از 

 14 ماده  طبق  مجاور  املاک  صاحبان  کلیه  و  متقاضی 

در محل  مقرر  وقت  در  که  میشود  دعوت  ثبت  قانون 

حضور بهم رسانند واخواهی مجاورین نسبت به حدود 

و حقوق ارتفاقی طبق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم 

صورتمجلس تحدیدی تا 30 روز پذیرفته خواهد شد. 

ضمناً معترض مکلف است طبق تبصره 2 ماده واحده 

قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضین ثبتی مصوب 

نامه اجرایی ظرف مدت  1373/12/21 و ماده 86 آئین 

یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت دادخواست 

او ساقط  به مرجع قضایی محل تسلیم دارد والا حق 

خواهد شد. 

تاریخ انتشار: 1403/04/06  - شماره: 308/ م الف - 

حمیدرضا باقرپور_ رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 

شهرستان دشتستان

.................................................................................

رونوشت آگهی حصر وراثت

خانم فاطمه سعیدی دارای شناسنامه شماره 3549622491 

به شرح دادخواست به کلاسه 1403/159 از این دادگاه 

درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 

بشناسنامه  حسینی  عوض  سید  شادروان  که  داده 

3549221657 در تاریخ 1397/9/2 اقامتگاه دائمی خود 

بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 

است به :

ملی  بشماره  عوض  سید  فرزند  حسینی  جبار  سید   )1

3549954425 متولد 1367/6/31 صادره از دشتی 

2( سید حسین حسینی فرزند سید عوض بشماره ملی 

)پسران  دشتی  از  متولد 1371/4/11 صادره   3540077758

متوفی(

3( سیده سکینه حسینی فرزند سید عوض بشماره ملی 

)دختر  دشتی  از  صادره   1335/3/2 متولد   3549250002

متوفی(

ملی  بشماره  علی  سید  فرزند  سعیدی  فاطمه   )4

3549622491 متولد 1331/4/2 صادره از دشتی )همسر 

دائمی متوفی( و لاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در 

یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و 

یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یکماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر 

خواهد شد.

شماره: 151/ م الف

رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف شهر کاکی

.................................................................................

رونوشت آگهی حصر وراثت

شماره  شناسنامه  دارای  سعادتی  سکینه  خانم 

3540042350 به شرح دادخواست به کلاسه 1403/148 از 

این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 

توضیح داده که شادروان عبدالحسن زارعی بشناسنامه 

دائمی خود  اقامتگاه  تاریخ 1403/3/6  در   3540002601

بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 

است به :

ملی  بشماره  عبدالحسن  فرزند  زارعی  محمد   )1

3540361138 و متولد 1390/11/17 صادره از دشتی 

2( رضا زارعی فرزند عبدالحسن بشماره ملی 3540399046 

و متولد 1392/12/11 صادره از دشتی 

ملی  بشماره  عبدالحسن  فرزند  زارعی  طاها   )3

دشتی  از  صادره   1399/5/23 متولد  و   3540511830

)پسران متوفی(

ملی  بشماره  ابراهیم  فرزند  سعادتی  سکینه   )4

3540042350 و متولد 1369/8/1 صادره از دشتی )همسر 

دائمی متوفی( 

ملی  بشماره  عبدالرسول  فرزند  دهقان  سکینه   )5

3549608764 و متولد 1341/4/2 صادره از دشتی )مادر 

متوفی( و لاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در 

یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و 

یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یکماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر 

خواهد شد.

شماره: 150/ م الف

رئیس شورای حل اختلاف شهر کاکی

.................................................................................

آگهی فقدان سند مالکیت تکبرگ ششدانگ یک بابخانه 

پلاک 4883/11 واقع در روستای چاهخانی حوزه ثبتی 

برازجان بخش سه بوشهر

فرم  برگ  دو  ارائه  با  بخت  نیک  رضا  حمید  آقای 

استشهادیه اعلام نموده سند مالکیت تکبرگ ششدانگ 

یک بابخانه پلاک 4883/11 واقع در روستای چاهخانی 

املاک   دفتر  در  بوشهر  سه  بخش  برازجان  ثبتی  حوزه 

سیستمی -140220324002007715 به نام آقای حمید رضا 

نیک بخت صادر و تسلیم گردیده است سپس موجب 

 1403/3/12  -1403217240002003867 شماره  درخواست 

اعلام نموده سند مذکور در اثر جابجایی مفقود گردیده 

است و درخواست صدور المثنی سند مالکیت مذکور را 

نموده لذا مراتب طبق اصلاح تبصره یک اصلاحی ماده 

کس  هر  که  میشود  اعلام  ثبت  قانون  نامه  آئین   120

نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای نموده و یا مدعی 

وجود سند مالکیت نزد خود میباشد تا ده روز پس از 

انتشار این آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 

دشتستان مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 

مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید چنانچه ظرف مدت 

مقرر اعتراضی نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند 

ارائه نشود المثنی سند طبق مقررات صادر و به متقاضی 

تسلیم خواهد شد.

تاریخ انتشار: 1403/04/6 - شماره: 311/م الف - 

حمیدرضا باقرپور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 

شهرستان دشتستان 

درباره تب کریمه کنگو که شیوعش در فصل گرما اوج می گیرد، چه می دانید؟

تـبخـونــریــز!

»کمترین آمار مرگ ومیر نوزادان در خاورمیانه مربوط به ایران است.«این 

خبری بود که روز گذشته محمد زنوزی راد، دبیر انجمن پزشکان کودکان 

ایران با اشاره به وضعیت سلامت کودکان در ایران اعلام کرد.

یکی ازمعیارهای سازمان جهانی بهداشت برای بررسی شاخص های 

سلامت در یک کشور،میزان مرگ ومیرنوزادان و کودکان است که این 

موضوع نشان دهنده اهمیت سلامت کودکان در جهان است. درواقع 

کودکان به عنوان نخستین نسل و بستر انتقال ارزش ها و مهارت های 

فرهنگی، نیازمند حمایت  و مراقبت های بهداشتی مناسب هستند. 

ارتقای سلامت کودکان به معنای ایجاد یک آینده سرشار از امید و 

توانمندی هاست که با همت جامعه و اقدامات متمرکز می توان به آن 

دست یافت.

 

اهتمام به سلامت کودکان در سایه انقلاب اسلامی
موضوع توجه به سلامت کودکان سال هاست که همواره مورد توجه 

سیاستمداران کشور بوده است. به طوری که به گفته محمد حیدرزاده، 

رئیس اداره سلامت نوزادان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 

مرگ نوزادان و کودکان زیر پنج سال در ایران در سال های بعد از انقلاب 

همواره روندی کاهشی داشته و از حدود ۲۰درصد به ۱/۵درصد رسیده 

است. این روند تا آخرین دولت جمهوری اسلامی، یعنی دولت سیزدهم 

نیز ادامه داشت. در دولت سیزدهم شعار »کودک سالم، ایران سلامت«، 

با اجرایی شدن دو طرح از سوی دولت سیزدهم برای سلامت نوزادان 

و کودکان زیرهفت سال محقق شد.درهمین راستا، اسفند سال گذشته 

بود که طرح رایگان شدن درمان کودکان در مراکز دولتی و دانشگاهی 

بیماری کودک شان  این هدف که خانواده ها جز درمان  با  ابلاغ شد 

دغدغه دیگری نداشته باشند. همچنین بعد ازحدود ۱۰سال دو واکسن 

پنوموکوک وروتاویروس به چرخه واکسیناسیون عمومی کشور وارد شد 

تا ضمن حفظ سلامت کودکان این مرز و بوم با بیماری ذات الریه و 

بیماری های گوارشی مقابله کنند. موضوعی که به گفته حسین فرشیدی، 

پزشکی،ازمرگ  وآموزش  بهداشت،درمان  وزارت  بهداشت  معاونت 

سالانه حدود۱۲۰۰ کودک در کشور جلوگیری کرد.

 

درمان رایگان کودکان، در گرو مدیریت اقتصاد سلامت
همان طور که گفته شد یکی از اقدامات اساسی و مهمی که در دولت 

به درمان  بهبود وضعیت جسمانی کودکان و کمک  برای  سیزدهم 

آنها در نظر گرفته شد، طرح درمان رایگان کودکان زیر هفت سال 

با مدیریت اقتصاد سلامت دستگاه ها می تواند به  بود؛ طرحی که 

نایل  خانواده های  مالی  دغدغه های  رفع  یعنی  خود  اصلی  هدف 

کودکان  پزشکان  انجمن  دبیر  زنوزی راد،  که محمد  موضوعی  شود. 

ایران نیز درخصوص آن می گوید:»هزینه کرد دولت در حوزه سلامت 

باعث خواهد شد مردم برای درمان کودکان شان فقط دغدغه خود 

بیماری را داشته باشند و دغدغه ای از بابت هزینه ها نداشته باشند؛ 

امامدیریت اقتصاد سلامت درایران ضعیف است، به طوری که برخی 

بیمارستان های ما توانایی تأمین هزینه های جاری و ترمیم دستگاه ها 

وساختارهای شان را ندارندونمی توانند تأسیسات و تجهیزات خود را 

به روزرسانی کنند. 

از سوی دیگر با مشکلاتی نظیر کمبود نیرو نیز مواجه هستیم که در 

چنین شرایطی اجرای مطلوب طرح درمان رایگان کودکان زیر هفت 

سال سخت می شود، اما امیدواریم که با افزایش سهم سلامت از سرانه 

تولید ناخالص داخلی، بیمارستان ها با مشکلات مالی کمتری مواجه 

شوند تا بستر اجرای چنین طرح هایی به خوبی فراهم شود.«

 درخشش جهانی ایران در حوزه سلامت کودکان
اهتمام ویژه به سلامت کودکان به عنوان سرمایه های آینده کشور و 

و حفظ سلامت  تامین  به منظور  اقدامات مختلف  انجام  به دنبال آن 

ایران  اکنون  تا  این سال ها سبب شد  درطول  آنها  روانی  و  جسمی 

درجهان به یکی ازمدعیان این حوزه تبدیل شود. به گفته زنوزی راد، 

درحال حاضر مرگ ومیر نوزادان درکشورما از میانگین جهانی پایین تر 

وبا میانگین اروپا نیز قابل مقایسه است ودرمنطقه خاورمیانه کمترین 

ایران است.به طوری که میانگین جهانی  به  نوزادان مربوط  مرگ ومیر 

مرگ نوزادان،۱۱مرگ درهرهزار تولد است. این شاخص در خاورمیانه 

بالای ۱۱ و درایران ۷.۵مرگ درهرهزار تولد است. این دستاورد حاصل 

تلاش جمعی، تربیت نیروی کافی پزشک و پرستار و تأمین تجهیزات و 

مواد دارویی مورد نیاز بوده است.

 

ریشه کن شدن شیوع بیماری های عفونی در ایران
از  وجلوگیری  سلامت  حوزه  در  که  مختلفی  درکناراقدامات 

مرگ ومیرنوزادان وکودکان انجام شده است می توان به کنترل شیوع 

از  بیماری های عفونی اشاره کرد. موضوعی که همچنان در بسیاری 

کشورهای خاورمیانه عامل اصلی مرگ ومیر کودکان محسوب می شود، 

اما به گفته زنوزی راد، برخی بیماری ها مانند فلج اطفال و سرخک در 

کشور ما ریشه کن شده اند.

غربالگری تکامل عصبی کودکان؛ گامی دیگر
دبیر انجمن پزشکان کودکان ایران همچنین خبر ازطرحی دیگر درراستای 

توجه و اهتمام به سلامت روان کودکان داد.به گفته وی، در کشور 

ما طرحی در دست اجراست که هدف از آن غربالگری تکامل عصبی 

کودکان است ودرصورت اجرابه این سمت می رویم که برای کودکان 

ازدوره شیرخوارگی تاپنج سالگی تست هوش،نمره هوش واستعدادیابی 

انجام شود.این طرح درفرهنگستان علوم پزشکی به لحاظ کارشناسی 

درحال بررسی است تا درصورت نهایی شدن به دولت پیشنهاد شود.

وی همچنین با اشاره به اهمیت رشد و تکامل مغزی در دوران کودکی 

بیان کرد: رشد مغز کودکان تا سه سالگی بسیار اهمیت دارد و بسیاری 

از بیماری های مغزی مانند فلج مغزی و اوتیسم اگر در زیر این سن 

تشخیص داده شوند قابل درمان یا بهبود هستند و بنابراین خانواده ها 

باید به رشد مغزی کودکان زیر سه سال خود توجه کنند.طبق آنچه گفته 

شد،سلامت کودکان،اساسی ترین سرمایه یک جامعه به شمار می آید که 

باید به دقت مراقبت و توجه شود، چراکه توجه به سلامت کودکان 

از  می تواند تضمین کننده سلامت و پیشرفت کشور در آینده باشد. 

این رو امید است تا مسئولان با ادامه گام های خود در حوزه سلامت 

کودکان و نوزادان باعث شوند تا دیگر هیچ کودکی از بیماری رنج نبرد. 

آمارها نشان می دهد پایین ترین آمار مرگ نوزادان در منطقه متعلق 

به ایران است

سلامت کودکان ایرانی یگانه 
در خاورمیانه

تاسیس شرکت سهامی خاص حمل و نقل آرمان ترابر سیراف درتاریخ 1403/03/09 به شماره ثبت 3066 به شناسه ملی 14013400868 ثبت و امضا ذیل 

دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت: انجام امور حمل و نقل جاده ای داخلی کالا برای ناوگان 

ملکی در سراسر کشور و برای ناوگان غیر ملکی و غیر تحت پوشش از مبدا کنگان به سایر نقاط کشور و ایجاد شعب. مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت 

نامحدود مرکز اصلی: استان بوشهر، شهرستان کنگان، بخش سیراف، شهر سیراف، طاهری، خواجه، کوچه فرعی 4 بنگسار، خیابان بنگسار، پلاک 0، طبقه 

همکف کدپستی 7539112540 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1,000,000 ریال نقدی منقسم به 100 سهم 10000 ریالی تعداد 100 سهم آن با نام 

عادی مبلغ 1000000 ریال توسط موسسین طی گواهی بانکی شماره 031210081977 مورخ 1403/02/18 نزد بانک ملت شعبه جماران با کد 39297 پرداخت 

گردیده است اعضا هیئت مدیره آقای موسی کرونی به شماره ملی 2292819023 به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال و به سمت مدیرعامل به 

مدت 2 سال آقای عیسی مهرابیان به شماره ملی 2360156871 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال خانم مژگان مهرابیان به شماره ملی 

2372198920 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا: کلیه چک و سفته واوراق بهادار و قراردادها با امضاء موسی کرونی با 

سمت مدیرعامل بصورت ثابت و مژگان مهرابیان با سمت عضو اصلی هیات مدیره متفقا با مهر شرکت معتبر و مکاتبات و اوراق عادی شرکت با امضاء مدیر 

عامل و مهر شرکت معتبر خوهد بود . اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقای علی پارسائی به شماره ملی 2282617452 به سمت بازرس اصلی به 

مدت 1 سال آقای عباس رمضانی به شماره ملی 5139429081 به سمت بازرس علی البدل به مدت 1 سال روزنامه کثیر الانتشار پیام عسلویه جهت درج آگهی 

های شرکت تعیین گردید. بموجب مجوز شماره 95/3279 مورخ 1403/02/03 وزارت راه و ترابری - سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تاسیس گردید. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان بوشهر مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کنگان )1740649(

شناسه آگهی: 1740649



7  سال شانزدهم  شماره    2519   چهارشنبه   6  تیرماه  1403

ورزش غلامرضا دلگرم؛ گزینه نهایی سرمربی تیم پارس جنوبی جم
غلامرضا دلگرم گزینه نهایی سرمربی تیم پارس جنوبی جم در لیگ دسته اول باشگاه های کشور تعیین 
شد و این در حالی است که در جلسه اخیر شورای امور ورزش منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس وی به 
عنوان سرمربی جدید تیم فوتبال پارس جنوبی جم انتخاب شد. 

خبر

خبر

خبر

آگهی خبر

خبر

پیشنهاد الهلال به طارمی سریع رد شد!
مهدی طارمی در گفت وگو با فوتبال برتر در خصوص 

مخالفت باشگاه پورتو با جدایی او در نیم فصل سال 

گذشته عنوان کرد: انتقالم به اینتر مدت ها قبل قطعی 

شده ولی درست نبود در جایی که کار می کردم، این 

موضوع را بگویم. نمی توانستم یک سری موارد را عنوان 

کنم ولی وقتی صحبت هایم درباره قرارداد با اینتر به 

میان آمد، همه متوجه شدند و حالا هم با توجه 

به اتمام قراردادم با پورتو می توانم خیلی راحت 

صحبت کنم.

او ادامه داد: در این یکی، دو سال پیشنهادات 

زیادی داشتم ولی طی مشورت با دوستان، 

نتیجه  این  به  نزدیکانم،  و  فوتبال  اهالی 

فصل  آخر  در  و  بمانم  پورتو  در  رسیدم 

پورتو  با  بروم. وقتی  اینتر میلان  به 

بودم، تحت  قرارداد 

شتند  ا نمی گذ

از  راحتی  به 

تیم بروم.

ایرانی  ستاره 

فصل  چهار 

اخیر پورتو در خصوص اختلاف با باشگاه و کونسیسائو 

در یک سال اخیر ابراز کرد: من با باشگاه پورتو فقط 

و  نبود  هم  باشگاه  در  حتی  که  گذاشتم  جلسه  یک 

بیرون انجام شد. من یک مطلبی گفتم که آنها »نه« 

گفتند و همانجا همه چیز تمام شد.طارمی در واکنش 

به پیشنهادهایی که داشت، ابراز کرد: اگر پیشنهادهای 

که  بگذاریم  کنار  را   )… و  )الهلال  فارس  خلیج  حوزه 

و  نکردم  فکر  آسیا  به  برگشت  و  آنها  به  هیچ وقت 

همیشه به دنبال پیشرفت و تیم های بهتر هستم، در 

رسمی  هیچ کس  اما  دادند،  پیشنهاد  تیم هایی  اروپا 

برخی  از  اولیه  مذاکرات  و  اگر شرایط  البته  نزد.  نامه 

تیم ها به خوبی پیش می رفت، می توانست به نتیجه 

نهایی هم برسد. سه، چهار تیم در انگلیس، دو، سه تیم 

در ایتالیا، در اسپانیا یک تیم و … پیشنهادهایی دادند.

در  پرتغالی  بازیکنان  پرشمار  حضور  خصوص  در  او 

اسپانیا ابراز کرد: به دلیل اینکه زبان دو کشور به یکدیگر 

نزدیک است، این اتفاق به راحتی می افتد. همچنین 

بازیکنانی از برزیل، آرژانتین، آمریکای جنوبی و … به 

راحتی به سمت اسپانیا، پرتغال و حتی ایتالیا منتقل 

می شوند

وینی حق را به امباپه داد:

 در حســرت یــورو 2024

وینیسیوس با انتقاد از کیفیت ضعیف زمین های کوپا آمه ریکا به یورو 2024 

غبطه خورد.وینی حق را به امباپه داد: در حسرت یورو 2024

 وینیسیوس جونیور، مهاجم رئال مادرید و ستاره تیم برزیل، پس از تساوی 

0-0 مقابل کاستاریکا در اولین بازی خود در کوپا آمه ریکا در آمریکا، به شدت 

علیه کیفیت زمین مسابقه انتقاد کرد. 

او به نوعی حق را به امباپه داد که ماه گذشته گفت یورو را نمی توان با کوپا 

آمه ریکا مقایسه کرد.وینی گفت: »هیچ بهانه ای وجود ندارد، اما مطمئناً زمین 

بازی آزاردهنده بود. کیفیت زمین هایی که در جام ملت های اروپا می بینیم 

کاملًا با زمین هایی که اینجا می بینیم متفاوت است. علاوه بر این، امسال 

ابعاد زمین را هم کاهش داده اند تا کار را برای ما سخت تر کند.«

وینی ادامه داد: »کار بسیار پیچیده و حتی سخت تر از دوره های قبل است. 

زمین در اصل برای میزبانی مسابقات فوتبال آمریکایی طراحی شده نه برای 

فوتبال. کاستاریکا خیلی خوب دفاع می کرد و روی این زمین هم نمی توانستیم 

مثل همیشه کار کنیم. همه بازیکنان کاستاریکا در زمین خودشان بودند و هر 

بازیکن ما را چند نفر مهار می کردند. باید در دو بازی بعدی برابر کلمبیا و 

پاراگوئه جبران کنیم.«

این خبری است که مدیران عامل تیم های لیگ برتری 

برنامه  در  را  آن  تا  شنیده اند  غیررسمی  صورت  به 

 ۲۴ روز  این  از  پیش  بگنجانند.  خود  تیم  آماده سازی 

مرداد به عنوان تاریخ شروع لیگ برتر اعلام شده بود 

باعث  تیم ها،  از  بسیاری  در  زیرساختی  مشکلات  اما 

می شود تا سازمان لیگ امکان شروع مسابقات در تاریخ 

موردنظر را نداشته باشد.

نواقص  دارای  ایران  برتر  لیگ  استادیوم   ۸ هم اکنون 

جدی است و حتی ۳ استادیوم دیگر هم شرایط کامل 

برای میزبانی از لیگ برتر را ندارد و باید در برخی مسائل 

تغییر کند.

البته چند روز پیش مهدی تاج از موضع سرسختانه اولیه 

کمی پایین آمد و گفت که اجازه برگزاری بازی با ظرفیت 

حداقلی داده خواهد شد اما به هر حال سطح مشکلات 

زیرساختی به حدی شدید است که امکان برگزاری لیگ 

برتر وجود ندارد.

نکته مهم این است که زمان آماده سازی و خارج فصل 

در لیگ های فوتبال دنیا ۴۵ روز است و به همین دلیل 

احتمالا بسیاری از تیم ها در لیگ ایران از ابتدای مرداد 

اردوهای خارجی خود را آغاز خواهند کرد.

شهریورماه  اواسط  تا  برتر  لیگ  تعویق  که  صورتی  در 

قطعی شود، فاصله بین پایان هفته سی ام تا هفته اول 

فصل جدید حدود سه ماه خواهد بود که عدد عجیب و 

غریبی محسوب می شود.

این موضوع فصل نقل و انتقالات لیگ ایران را نیز کاملا 

دوره  یک  احتمالا  و  کرد  خواهد  طولانی  و  فرسایشی 

ایران  فوتبال  انتظار  در  نشدنی  تکرار  و  به فرد  منحصر 

خواهد بود.

استادیوم ها به آخر مرداد نمی رسند: 

تعطیلی طولانی در لیگ 

برتر ایران!

باشگاه پرسپولیس به استقبال انتخاب سرمربی جدید خود 

می رود.رسمی: خوان کارلوس در پرسپولیس!

 در حالی که گمانه زنی پیرامون سرنوشت نیمکت پرسپولیس 

بالا گرفته بود، سرانجام اسپانسر سرخپوشان در خبری رسمی 

اعلام کرد که خوان کارلوس گاریدو اسپانیایی به عنوان سرمربی 

این تیم معرفی شده است.

خوان کارلوس 55 ساله که به عنوان یک چهره سرشناس در 

فوتبال اسپانیا شناخته می شود، در حالی هدایت پرسپولیس 

را برعهده خواهد گرفت که تجربه کار در ویارئال، رئال بتیس 

و البته کلوب بروژ را در کارنامه خود دارد.گاریدو دوره اصلی 

مربیگری خود را از سال 2003 و با تیم دوم ویارئال آغاز کرد و 

موفق شد پله پله رشد کند و به تیم بزرگسالان زردپوشان اسپانیا 

هم برسد و در سال 2010 به نیمکت این تیم اسپانیایی رسید.

او در دو سالی که هدایت تیم اصلی ویارئال را برعهده داشت 

با این تیم به لیگ قهرمانان هم پای گذاشت و سرمربی تیم 

پرستاره ویارئال بود اما در لیگ قهرمانان به نتایج مورد نظر 

نرسید و سال بعد به بلژیک رفت.جالب اینکه خوان کارلوس 

در بلژیک جایگزین ژرژ لیکنز شد و البته بدون جام قهرمانی این 

لیگ را ترک کرد و به رئال بتیس رفت. سرنوشت گاریدو در 

بتیس هم چندان جالب نبود و او با تنها یک برد در 9 بازی از 

این تیم پرطرفدار اخراج شد.اخراج از بتیس در سال 2014-2013 

پایان دوره کاری او در لالیگا بود و گاریدو تصمیم گرفت که به 

فوتبال خاورمیانه بیاید. سرمربیگری در الاهلی مصر با قهرمانی 

لیگ قهرمانان آفریقا همراه بود و او سه سال بعد این عنوان را 

با راجا کازابلانکا هم تجربه کرد.

خوان کارلوس در این مدت هدایت العین و الاتفاق را هم در 

فوتبال آسیا برعهده داشت اما عمده دوره کاری او در آفریقا رقم 

خورد و آخرین تیمش هم تیمی در لیگ الجزایر بود.گاریدو 

به عنوان سرمربی ویارئال در 32 سالگی پای به لالیگا گذاشت 

و خیلی زود کار حرفه ای خود را آغاز کرد اما نتیجه موردنظر 

را نداشت.

نکته جالب در مورد گاریدو اینکه او از زمان ترک لالیگا، هدایت 

9 تیم را در شمال آفریقا و غرب آسیا برعهده داشته و حالا 

پرسپولیس دهمین تجربه کاری این چهره سرشناس خواهد 

بود که اولین سرمربی اسپانیایی تاریخ باشگاه پرسپولیس هم 

محسوب می شود.خوان کارلوس با تصاویر سنین جوانی خود 

فاصله زیادی دارد و حالا به عنوان یک چهره باتجربه به ایران 

می آید.خوان کارلوس گاریدو همچون بسیاری از سرمربیان 

اسپانیایی علاقه مند به فوتبال با سیستم 4-3-3 تهاجمی است 

و حالا باید دید باتوجه به اسکواد تیم پرسپولیس، از چه شیوه 

و ترکیبی برای این تیم استفاده خواهد کرد.این آخرین تصویر 

از خوان کارلوس گاریدو است که شب گذشته در یورو 2024 

و استادیوم دوسلدورف پخش شد.آخرین تجربه کاری گاریدو 

در لیگ حرفه ای الجزایر و با تیم USM رقم خورد و او توانست 

این تیم را در رتبه چهارم قرار دهد و در حالی که برای فصل 

آینده نیز تحت قرارداد این تیم بود، کارش را با آنها به پایان 

برساند.جالب اینکه گاریدو شب گذشته تماشاگر دیدار تیم ملی 

کشورش برابر آلبانی در یورو 2024 بود و حالا در میان سکوت 

صفحه رسمی پرسپولیس و اعلام اسپانسر این باشگاه، باید 

خود را آماده کار چالشی در ایران کند.

خوان کارلوس در پرسپولیس!

ریکاردو کالافیوری، ستاره تیم ملی ایتالیا، می گوید به دنبال جبران گل به 

خودی ای بوده که در بازی برابر اسپانیا به ثمر رسانده بود.اعتراف ستاره ایتالیا: 

دنبال جبران گل به خودی بودم

 تیم ملی ایتالیا شب گذشته در سومین دیدار از مرحله گروهی رقابت های 

جام ملت های اروپا روبروی تیم ملی کرواسی قرار گرفت و با گلی که ماتیا 

زاکانی در دقیقه هشتم وقت های تلف شده به ثمر رساند توانست بازی را با 

نتیجه ۱-۱ مساوی به پایان ببرد. 

کالافیوری پاس گل زیبایی را برای این بازیکن ارسال کرد تا او در موقعیت 

گلزنی قرار بگیرد و به بهترین شکل از این موقعیت استفاده کند و تیمش را با 

این گل در جایگاه دوم این گروه پس از تیم ملی اسپانیا قرار دهد و به مرحله 

بعدی برساند که ارزش و اهمیت بسیاری برای آنها داشت. 

کالافیوری پس از این بازی به اسکای اسپورت ایتالیا گفت: »خیلی مهم بود 

که واکنش درستی داشته باشیم و از همه مهم تر شرایط را در طول بازی تغییر 

دهیم. عملکرد بهتری نسبت به دیدارهای قبلی داشتیم و شایسته کسب این 

نتیجه بودیم. من از این بابت متاسفم که نمی توانم در بازی بعدی حضور 

داشته باشم اما از روی سکوها جشن خواهم گرفت. 

وقتی بازی تمام شد حتی توان فکر کردن هم نداشتم. خیلی خوشحال بودم. 

بیشتر از هر چیزی احساساتی بود که در طول چند روز گذشته در وجودم 

جریان داشت چون فرصت کافی برای هضم آن را نداشتم و باید روی بازی 

بعدی تمرکز می کردم. همه این احساسات فوران کرد. من می خواستم گل به 

خودی ای که زده بودم جبران کنم و تاثیر مثبتی در تیم ملی داشته باشم.«

اعتراف ستاره ایتالیا: 

دنبال جبران گل به خودی بودم

اکیپ امروز ادعا کرد که دیدیه دشان بعد از بازی ضعیف آنتوان گریزمان برابر 

هلند قصد دارد به او برابر لهستان )امروز 19:30( استراحت بدهد.تبعید ستاره 

گل نزن فرانسه به نیمکت!

پس از رکورد تاریخی 84 بازی متوالی با فرانسه، آنتوان گریزمان از لیست 

دشان برای دو بازی دوستانه ماه مارس گذشته برابر آلمان و شیلی خارج شد. 

او از 13 ژوئن 2017 حتی یک مسابقه را از دست نداده بود. با این حال، این 

غیبت مانع از ادامه حضور گریزمان در بازی های رسمی فرانسه نشد و در دو 

بازی جام ملت های اروپا مقابل اتریش و سپس هلند در ترکیب ثابت قرار 

داشت.با این حال، طبق ادعای اکیپ، دشان در سومین مسابقه فرانسه برابر 

لهستان، به گریزمان در ترکیب ثابت میدان نخواهد داد. لهستان حذف شده 

و فرانسه نیز به دور بعد راه یافته است. کار اصلی فرانسه از دور بعد شروع 

خواهد شد و دشان برای این مرحله گریزمان را سرحال می خواهد.

اما یک دلیل دیگر می تواند فرصت سوزی های عجیب گریزمان در بازی قبلی 

برابر هلند باشد. او دو شانس مسلم گلزنی را از دست داد و مثل یک مدافع 

برای هلندی ها عمل کرد.دشان بعد از بازی در مورد گریزمان گفته بود: »او 

فصل بسیار شلوغی داشت. در مسابقات با ریتم و حساسیت بالا گلزنی اصلا 

آسان نیست.«شاید بهترین تصمیم برای کاپیتان دوم فرانسه استراحت برابر 

لهستان باشد تا باتری هایش را برای دور بعد شارژ کند.

ادعای اکیپ؛

تبعید ستاره گل نزن فرانسه به نیمکت!

لیونل مسی دوست داشت در دوران درخشش مایکل 

از  بازی هایش  تماشای  فرصت  و  می کرد  زندگی  جردن 

نزدیک را داشت. او آرزو می کند جردن را بیشتر بشناسد.

مسی: آرزو دارم با جردن یک عکس بگیرم!

مسی  لئو  که  هستند  کمی  چیزهای  ورزش  دنیای  در   

آرزوی رسیدن به آن را داشته باشد اما او واقعا از اینکه 

نتوانسته در دوران درخشش مایکل جردن زندگی کند، 

ناراحت است.اسطوره بسکتبال دنیا و برنده NBA 6 با 

شیکاگو بولز که مسی دوست داشت در دوره درخشش 

او زندگی کند.

مسی در مصاحبه اخیر خود گفت دوست دارد با جردن 

عکس بگیرد و او را بیشتر بشناسد. فوق ستاره در مورد 

دلیل این آرزو گفت: »از نظر ورزشی، به نظر من جردن 

دیدن  از  بعد  باشد.  تاریخ  ورزشکار  بزرگ ترین  می تواند 

سریال مستند "آخرین رقص"، در مورد او شناختم بیشتر 

آن  تماشای  گرفتم.  قرار  تاثیر  تحت  بگویم  باید  و  شد 

سریال من را بسیار به او نزدیک تر کرد و می خواهم بیشتر 

در مورد آنچه جردن بود، بدانم و افسوس که نتوانستم 

آن دوران را زندگی کنم. دوست داشتم بازی های او را از 

نزدیک ببینم.«

بسکتبال  مورد  در  زیادی  چیز  »من  داد:  ادامه  مسی 

نمی دانم و طرفدار این ورزش هم نیستم، اما فکر می کنم 

نه فقط  بود،  جردن در همه ورزش ها چهره ای متفاوت 

در بسکتبال. من او را بسیار تحسین می کنم. خیلی ها از 

من عکس و امضا می گیرند، چه ایرادی دارد من هم یک 

عکس با جردن بگیرم؟ به نظرم خیلی خوب خواهد شد.«

مسی: آرزو دارم با جردن یک عکس بگیرم!

جریمه سنگین جواد نکونام با شکایت فولاد، او را دوباره 

به تیتر یک فوتبال ایران تبدیل می کند.غرامت بی سابقه ای 

که فولاد از نکو می خواهد!ترک ناگهانی فولاد پس از صعود 

به مرحله حذفی و در آستانه دیدار حساس با الهلال، یکی 

از اتفاقاتی است که شاید حتی بسیاری از هواداران فولاد 

هم فراموشش کرده باشند اما مدیران باشگاه همچنان 

پای شکایت خود با اتهام فسخ غیرقانونی ایستادند و 

حالا به نظر نتیجه موردنظر خود را گرفتند.صبح امروز ابتدا 

خبرگزاری تسنیم خبر داد که جواد نکونام با محکومیت در 

کمیته تعیین وضعیت به پرداخت سه میلیارد و هشتصد 

میلیون تومان محکوم شده است. این خبر به سرعت در 

صفحات هواداران استقلال منتشر شد اما واکنشی از سوی 

باشگاه خوزستانی یا جواد نکونام به همراه نداشت. پیگیری 

این خبر از داخل باشگاه فولاد نتیجه مشخصی را در بر 

نداشت و آن ها اعلام کردند که ابلاغیه این حکم را هنوز 

دریافت نکرده اند. با این حال احتمالا فردا حکم نهایی از 

اینکه  شد.جالب  خواهد  اعلام  فوتبال  فدراسیون  سوی 

جواد نکونام در زمان ترک فولاد، اعتقاد داشت که این 

اتفاق به صورت قانونی رقم خورده و باشگاه خوزستانی 

امکان محکومیت او را نخواهد داشت اما حالا اگر این 

خبر به واقعیت بپیوندد، او با یکی از سنگین ترین جرایم 

فوتبال ایران مواجه خواهد شد.این در حالی است که 

سرمربی استقلال بلافاصله بعد از پایان لیگ با حکم کمیته 

انضباطی به دلیل اظهاراتش پنج میلیارد تومان جریمه 

شد و حالا در صورت تائید این حکم میزان جریمه او 

به 8.8 میلیاد تومان خواهد رسید.مشخص نیست که 

محکومیت سرمربی استقلال تنها جریمه مالی خواهد بود 

یا خیر، اما در صورت تائید خبر، او قطعا این پرونده را به 

کمیته استیناف خواهد بُرد تا باشگاه فولاد را محکوم کند.

سنگین ترین حکم کمیته تعیین وضعیت علیه جواد

غرامت بی سابقه ای که 

فولاد از نکو می خواهد!

کانون کارشناسان رسمی دادگستری 

استان بوشهر 

آگهی برگزاری مجمع عمومی عادی 
سالیانه سال ۱۴۰۳ )نوبت دوم(

به اطلاع کلیه کارشناسان محترم عضو کانون 

می ساند که در اجرای بند الف ماده ۶ قانون 

کارشناسان رسمی دادگستری، مجمع عمومی 

سـالیـانـه سـال ۱۴۰۳ در روز شنبـه مـورخ 

۱۶/۰۴/۱۴۰۳ راس سـاعت ۱۷ بـا دستور کار زیر 

برگزار می شود:

 ۱- ارائه عملکرد کانون در سال ۱۴۰۲ 

۲- ارائه عملکرد مالی کانون در سال ۱۴۰۲ 

۳- پیشنهاد بودجه سال ۱۴۰۴ 

۴- سایر موارد بدینوسیله از کلیه کارشناسان 

گرامی دعوت بعمل می آید در جلسه مجمع 

شرکت فرمایند. 

 ضمناً جلسه مجمع بصورت مجازی برگزار 
خواهد شد. 

آدرس اینترنتی لینک برگزاری مجمع متعاقباً 
بصورت پیام کوتاه برای شما ارسال خواهد شد. 

هیات مدیره کانون کارشناسان رسمی دادگستری 

استان بوشهر 
1403040518
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خبر

شماره یازدهم فصلنامه بارثاوا با موضوع روایت »سینما« 

منتشر شد که شامل داستان، روایت، ترجمه و معرفی 

کتاب است.بخش روایت این فصلنامه هر شماره به 

موضوعی خاص اختصاص دارد که موضوع این شماره 

به انتخاب خوانندگان »سینما« بود.بارثاوا زیر نظر شورای 

سردبیری منتشر می شود و علی رزاقی بهار، روزنامه نگار 

سرشناس مشهدی مدیر مسئول این فصلنامه است و 

اغلب اعضای تیم محتوایی و تحریریه آن نویسندگان 

یازدهم  مشهد هستند.شماره  نام آشنای  هنرمندان  و 

فصلنامه بارثاوا با قیمت ۱۰۰ هزار تومان در کیوسک های 

مطبوعاتی سرتاسر کشور و در کتابفروشی های معتبر 

مشهد، تهران، شهرکرد، قزوین، بوشهر و اهواز در دسترس 

علاقه مندان و مخاطبان اش است.

گروه موسیقی سنتی »هیرون« استان بوشهر در جشنواره موسیقی ۲۰۲۴ 

گرجستان خوش درخشید. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، هنرمندان بوشهری در این رویداد بین المللی که 

با حضور ۲۹ گروه در جشنواره تابستان طلایی باتومی گرجستان همراه 

شد موفق به کسب رتبه برتر و دیپلم افتخار شدند.

گروه هیرون »استان بوشهر« علاوه بر دریافت مدال جایزه بزرگ، جام 

برتر هیات داوران را به خود اختصاص دادند.

در  درخشش  سابقه  پیش  پور  سعادت  نوذر  مدیریت  با  گروه  این 

جشنواره های مختلف داخلی و بین المللی را در کارنامه دارد.

گروه موسیقی "هیرون" فعالیت خود را از سال ۱۳۸۴ به سرپرستی 

نوذر سعادت پور آغاز و در این سال ها به صورت حرفه ای به فعالیت 

خود ادامه داده است.گروه هیرون علاوه بر اجرا و معرفی فرهنگ و 

آداب مردم جنوب به نوآوری بر پایه سنت و نگارش مقالات تحلیلی 

در حوزه موسیقی به ویژه موسیقی فولکلور پرداخته است.اعضای گروه 

هیرون در طول سالیان فعالیت خود موفق به کسب مقام های برتر 

در بخش تک نوازی و گروهی از جشنواره های موسیقی معتبر داخلی 

نظیر جشنواره بین المللی موسیقی فجر، جشنواره موسیقی نواحی 

ایران، جشنواره موسیقی دفاع مقدس، جشنواره تولیدات صداوسیمای 

جمهوری اسلامی، جشنواره موسیقی دانشجویی و جشنواره شهدای 

ارتش شده اند.از دیگر افتخارات این گروه می توان به کسب مقام تک 

نوازی برتر و دریافت دیپلم افتخار در ساز نی انبان توسط نوذر سعادت 

پور در جشنواره های کشوری شهدای ارتش و دفاع مقدس در۲ دوره 

مختلف و همچنین حضور خواننده خود در یازده دوره جشنواره بین 

المللی موسیقی فجر یعنی از اولین دوره تا یازدهمین دوره و کسب ۲ 

مقام برتر خوانندگی در این جشنواره توسط غلامرضا وزان اشاره کرد.

موسیقی

پیشخوانادبیات

سینما

سجاد حجازیتماشا

شماره یازدهم فصلنامه بارثاوا 
با موضوع روایت »سینما« 

منتشر شد

کتاب جدید از نویسنده شیرازی؛

»آب ناز« رونمایی شد

نیما یوشیج در نخستین کنگره نویسندگان ایران، روایتی دست اول از زندگی اش 

ارئه داد. 

به گزارش ایسنا، نخستین کنگره نویسندگان ایرانیکی از مهم ترین رویدادهای فرهنگی 

و هنری ایران دوره دههٔ ۱۳۲۰ بود که نقش بارزی در جریان نوین ادبیات  و نثر فارسی 

داشت.

این کنگره در تیرماه ۱۳۲۵ به دعوت انجمن روابط فرهنگی ایران و شوروی و با شرکت 

۷۸ نفر از نویسندگان، شاعران و محققان ایرانی برگزار شد. ریاست این کنگره را 

محمدتقی بهار بر عهده داشت و شاعران و نویسندگان مطرحِ آن دوران مانند احسان 

طبری، فاطمه سیاح، جلال آل احمد، صادق چوبک، م. به آذین، صادق هدایت، علی اکبر 

دهخدا و نیما یوشیج در آن شرکت کردند. در این کنگره نویسندگان و شاعران  با 

هدف یافتن  راهکارهایی برای رهایی از سانسور و دفاع از حقوق صنفی خود، به 

تبادل نظر و رایزنی  پرداختند. 

  شبیه رودخانه هستم

 حدود ۷۸ سال از زمان برگزاری این کنگره می گذرد و متن سخنان نیما یوشیج که از 

نوگرایان آن زمان بود، در پی می آید: 

» من به رودخانه شبیه هستم

در سال 1315 هجری ابراهیم نوری، مرد شجاع و عصبانی، از افراد یکی از دودمان های 

قدیمی شمال ایران محسوب می شد. من پسر بزرگ او هستم. پدرم در این ناحیه به 

زندگانی کشاورزی و گله داری مشغول بود. در پاییز همین سال، زمانی که او در مسقط 

الرأس ییلاقی خود، یوش، منزل داشت؛ من به دنیا آمدم. پیوستگی من از طرف جده 

به گرجی های متواری از دیرزمانی در این سرزمین می رسد.

زندگی بدوی من در بین شبانان و ایلخی بانان گذشت که به هوای چراگاه به نقاط 

دور ییلاق قشلاق می کنند و شب بالای کوه ها ساعات طولانی با هم به دور آتش 

جمع می شوند.

از تمام دوره بچگی خود من به جز زد و خوردهای وحشیانه و چیزهای مربوط به 

زندگی کوچ نشینی و تفریحات ساده آنها در آرامش یکنواخت و کور و بی خبر از همه 

جا، چیزی به خاطر ندارم.

در همان دهکده که من متولد شدم خواندن و نوشتن را نزد آخوند ده یاد گرفتم. او مرا 

در کوچه باغ ها دنبال می کرد و به باد شکنجه می گرفت. پاهای نازک مرا به درخت های 

ریشه و گزنه دار می بست، با ترکه های بلند می زد و مرا مجبور می کرد به از بر کردن 

نامه هایی که معمولًا اهل خانواده دهاتی به هم می نویسند و خودش آنها را به هم 

چسبانیده و برای من طومار درست کرده بود.

اما یک سال که به شهر آمده بودم اقوام نزدیک من مرا به همپای برادر از خود کوچک 

ترم )لادبن( به یک مدرسه کاتولیک واداشتند. آن وقت این مدرسه در تهران به مدرسه 

سن لویی شهرت داشت. دوره تحصیل من از اینجا شروع می شود. سال های اول 

زندگی مدرسه من به زد و خورد با بچه ها گذشت. وضع رفتار و سکنات من، کناره گیری 

و حجبی که مخصوص بچه های تربیت شده در بیرون شهر است، موضوعی بود که 

در مدرسه مسخره برمی داشت. هنر من خوب پریدن و با رفیقم حسین پژمان فرار 

از محوطه مدرسه بود. من در مدرسه خوب کار نمی کردم. فقط نمرات نقاشی به داد 

من می رسید. اما بعدها در مدرسه مراقبت و تشویق یک معلم خوش رفتار که نظام 

وفا، شاعر به نام امروز، باشد؛ مرا به خط شعر گفتن انداخت. این تاریخ مقارن بود 

با سال هایی که جنگ های بین المللی ادامه داشت. من در آن وقت اخبار جنگ را به 

زبان فرانسه می توانستم بخوانم. شعرهای من در آن وقت به سبک خراسانی بود که 

همه چیز در آن یک جور و به طور کلی دور از طبیعت واقع و کم تر مربوط با خصایص 

زندگی شخص گوینده توصیف می شد.آشنایی با زبان خارجی راه تازه را در پیش چشم 

من گذاشت. ثمره کاوش من در این راه، بعد از جدایی از مدرسه و گذرانیدن دوران 

دل دادگی بدانجامی ممکن است در منظومه »افسانه« من دیده شود. قسمتی از این 

منظومه در روزنامه دوست شهید من، میرزاده عشقی، چاپ شد. ولی قبلًا در سال1300 

منظومه¬ به نام »قصه رنگ پریده« انتشار داده بودم. من پیش از آن شعری در دست 

ندارم. در پاییز سال 1301 نمونه دیگر از شیوه کار خود »ای شب« را که پیش از این 

تاریخ سروده بودم و دست به دست خوانده و رانده شده بود، در روزنامه هفتگی 

»نوبهار« دیدم.شیوه کار در هر کدام از این قطعات تیر زهرآگینی مخصوصاً در آن زمان 

به طرف طرفداران سبک قدیم بود. طرفداران سبک قدیم آن ها را قابل درج و انتشار 

نمی دانستند.با وجود آن، سال 1342 هجری قمری بود که اشعار من صفحات زیاد 

منتخبات آثار شعرای معاصر را پر کرد. عجب آنکه نخستین منظومه من »قصه رنگ 

پریده« هم که از آثار بچگی به شمار می آید، جزو مندرجات این کتاب و در بین نام 

آن همه ادبای ریش و سبیل دار خوانده می شد و به طوری قرار گرفته بود که شعرا و 

ادبا را نسبت به من و مولف دانشمند کتاب )هشترودی زاده( خشمناک می ساخت. 

مثل اینکه طبیعت آزاد پرورش یافته من در هر دوره از زندگی من باید با زد و خورد 

رودررو باشد.اما انقلابات حوالی سال های 99 و 300 در حدود شمال ایران مرا از هنر 

خود پیش از انتشار این کتاب دور کرده بود و من دوباره به طرف هنر خود می آمدم.

این تاریخ مقارن بود با آغاز دوره سختی و فشار برای کشور من. ثمره ای که این مدت 

برای من داشت این بود که من روش کار خود را منظم تر پیدا کنم. روشی که در ادبیات 

کشور من نبود و من به زحمت عمری  زیر بار خودم و کلمات و شیوه کار کلاسیک راه 

را صاف و آماده کرده و اکنون در پیش پای نسل تازه نفس می اندازم.

در اشعار آزاد من وزن و قافیه به حساب دیگر گرفته می شوند. کوتاه و بلند شدن 

مصرع ها در آن ها بنابر هوس و فانتزی نیست. من برای بی نظمی هم به نظمی 

اعتقاد دارم. هر کلمه من از روی قاعده دقیق به کلمه دیگر می چسبد و شعر آزاد 

سرودن برای من دشوارتر از غیر آن است.مایه اصلی اشعار من رنج است. به عقیده 

من گوینده واقعی باید آن مایه را داشته باشد. من برای رنج خود و دیگران شعر 

می گویم. خودم و کلمات و وزن و قافیه در همه وقت برای من ابزارهایی بوده اند 

که مجبور به عوض کردن آن ها بوده ام تا با رنج من و دیگران بهتر سازگار باشد.در 

دوره زندگی خود من هم از جنس رنج های دیگران سهم هایی هست به طوری که 

من بانوی خانه و بچه دار و ایلخی بان و چوپان ناقابلی نیستم به این جهت وقت 

پاکنویس برای من کم است. اشعار من متفرق به دست مردم افتاده یا در خارج کشور 

به توسط زبان شناسها خوانده می شود.فقط از سال 1317 به بعد جزو هیئت تحریریه 

»مجله موسیقی« بوده ام و به حمایت دوستان خود در این مجله اشعار خود را مرتباً 

انتشار داده ام.من مخالف بسیار دارم- می دانم. چون خود من به طور روزمره دریافته ام 

مردم هم باید روزمره دریابند. این کیفیت تدریجی و نتیجه کار است. مخصوصاً 

بعضی از اشعار مخصوص تر به خود من برای کسانی که حواس جمع در عالم شاعری 

ندارند مبهم است. اما انواع شعرهای من زیادند. چنان که دیوانی به زبان مادری 

خود به اسم »روجا« دارم. می توانم بگویم من به رودخانه شبیه هستم که از هر کجای 

آن لازم باشد بدون سر و صدا می توان آب برداشت.خوش آیند نیست اسم بردن از 

داستان های منظوم خود به سبک های مختلف که هنوز به دست مردم نیامده است. 

باقی شرح حال من همین می شود: در تهران می گذرانم. زیادی می نویسم. کم انتشار 

می دهم، و این وضع مرا از دور تنبل جلوه می دهد.

نیما یوشیج در نخستین کنگره نویسندگان 

ایران چه گفت؟

 درخشش هنرمندان بوشهری 
در جشنواره موسیقی گرجستان

کتاب  رونمایی  که  ماه  هر  رسم  به  شیرازه 

نویسندگان، شعرا و ادیبان را دارد شامگاه دوشنبه 

میزبان دوستداران یار مهربان شد و اثری تازه از 

امین فقیری را معرفی و رونمایی کرد.

در این مراسم که با حضور محمد کشاورز، سندی 

امین  ابتدا  شد،  برگزار  شیرازی  نایب  و  مومنی 

سندی  سپس  خواند  را  کتاب  از  بخشی  فقیری 

مومنی، منتقد ادبی به بررسی این کتاب پرداخت 

جامعه  یک  شاهد  ملال  پر  دهکده  در  گفت:  و 

داستان  مجموعه  در  درحالیکه  روستایی هستیم 

»آب ناز« با همان جامعه سنتی و بسته و به شدت 

مردسالار روبه هستیم.

وی به محوریت عشق در این مجموعه اشاره کرد 

و افزود: عشق های مجموعه داستان آب ناز وجه 

اشتراکاتی و افتراقاتی با کتاب دیگر فقیری به نام 

»ظلمت شب یلدا« دارد.

بالغ  عشق  عاشق ها  ظلمت  در  مومنی،  گفته  به 

دارند و روبه رشد است اما در آب ناز داستان عطا 

و تراکتور یک عشق آسیب زا وجود دارد.

این بانوی منتقد با بیان اینکه نرخ خشونت در 

این داستانها بالاست، ادامه داد: ایده اصلی عاشق 

ها در آب ناز فرار است.

در  قدیم  شیراز  »روایت  که  کرد  خاطرنشان  وی 

داستان های آب ناز مستتر است در حالیکه حرفه 

های قدیمی و شیراز قدیم جوری روایت می شود 

که انبساط خاطر شیرینی به دنبال دارد.«

به  هم  نویس  داستان  کشاورز،  محمد  ادامه  در 

عنصر  گفت:  و  پرداخت  یادشده  کتاب  بررسی 

روایت در آثار فقیری نمود بسیاری دارد. یکی از 

دلایل آن احترام به شیوه قصه گویی ایرانی است 

اجتماعی  و  فرهنگی  زمینه های  عین حال  در  و 

است که مولف در آن رشد کرده است.

»رادیو  های  داستان  مجموعه  نویسنده  گفته  به 

هنوز راز بود«، زندگی هایی که فقیری نوشته است 

پیچیده  جامعه  یک  و  بوده  ساده  های  زندگی 

شهری نبود.

این  در  گویی  قصه  عنصر  اینکه  بیان  با  کشاورز 

برای  فقیری  شیوه  افزود:  است،  قویتر  داستانها 

آن  مثال  بود.  گویا  ای  جامعه  چنین  از  نوشتن 

دهکده پرملال است.

نمایشنامه  با  را  فقیری  همچنین  نویسنده  این 

زیسته  تجربه  از  فقیری  و گفت:  هایش سنجید 

می نویسد. او در این حوزه تلاش کرده تجربیات 

و دیده ها را به داستان نزدیک کند. فقیری کمتر 

فرم های تازه و آنچه در دهه های هفتاد و هشتاد 

مرسوم شد را تجربه می کند.

وی با اشاره به اینکه مجموعه آب ناز ادامه آثار 

پیشین نویسنده است، ادامه داد: به نوعی فقیری 

با طیفی از خوانندگان خود معمولًا همراهی می 

و  نشده  منتشر  که  دارد  آثاری  فقیری  البته  کند. 

ارزشمند است که رمان »سگ های تاریکی« او از 

این جمله آثار است که اگر روزی آن رمان منتشر 

شود از شمار کارهای خوب و به یادماندنی فقیری 

خواهد بود.

مولف کتاب تحسین شده »بلبل حلبی« تصریح 

کرد: در این مجموعه عناصر تازه ای وارد فضای 

روستایی شده است.

همچنین نایب شیرازی، منتقد ادبی درباره بافت و 

ساخت زبانی کتاب آب ناز سخن گفت و اشاره ای 

به این عناصر در کلیت داستان فقیری کرد.

وی با بیان اینکه استفاده از واژگان بومی و محلی 

برای غنای زبان فارسی ضروری است، تاکید کرد: 

از این داستان لذت بردم زیرا آنات ویژه ای دارد که 

غافل ماندن از آن چندان خوشایند نیست.

در پایان این مراسم که در کتابفروشی شیرازه برگزار 

ناز با حضور امین  شد، جشن امضای کتاب آب 

فقیری برگزار شد.

را  گوشی  »دکتر  کتاب می خوانیم:  از  در بخشی 

و  گذاشت  ناز  آب  قلب  روی  آورد.  در  کیفش  از 

در آن حال دست چپ او را در دست گرفته بود. 

احساس کرد نیرویی عجیب از دست ها به بدن 

آب ناز منتقل شده است. آب ناز چشم هایش را باز 

کرد. نگاهش روی دکتر ثابت ماند. لبخندی مات 

روی لبهایش رویید. دست دکتر را به طرف خود 

کشید. دکتر احساس کرد می خواهد حرفی بزند. 

گوشش را نزدیک دهان آب ناز برد. همیشه دیر 

می رسی دکتر، خیلی دیر…«

شیراز،  در   ۱۳۲۲ آذر   ۳۰ متولد  فقیری  امین 

ایرانی  نویسنده  و  نمایش نامه نویس  پژوهشگر، 

است.فقیری در شیراز به دنیا آمد و در خانواده ای 

اهل کتاب و فرهنگ برزگ شد. وی برادر ابوالقاسم 

در  که  وقتی  است.  معروف  فارس شناس  فقیری 

تلخ  زندگانی  رفت  روستا  به  دانش  سپاه  لباس 

روستاییان او را واداشت تا از آن ها بنویسد. وی 

حاصل چهار سال نوشتن را همگی در نخستین 

مجموعه داستانی خود به نام دهکده پرملال در 

از  تا قبل  این کتاب  انتشار داد.  سن ۲۳ سالگی 

انقلاب ۵ بار چاپ شد.به گزارش ایبنا؛ کتاب آب 

ناز از سوی انتشارات آفتابکاران در ۱۸۶ صفحه به 

بهای ۲۸۰ هزار تومان بهار ۱۴۰۳ به بازار نشر آمد.

تامایو پری بازیگر »دزدان دریایی کاراییب« بر اثر حمله کوسه در ۴۹ 

سالگی درگذشت.به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، تامایو پری، بازیگر فیلم 

های »دزدان دریایی کاراییب« که در اصل موج سوار و نجات غریقی قابل 

بود، بر اثر حمله کوسه در هاوایی درگذشت. او ۴۹ ساله بود.مهرنوشت:در 

حالی که پری پس از حمله کوسه توسط امدادگران به ساحل آورده شد، 

اما شانسی برای نجات نداشت و در همانجا مرگ وی اعلام شد.

از پری به عنوان یک موج سوار حرفه ای یاد شده که در سراسر جهان 

شناخته شده بود.پری به عنوان بازیگر نقش های کوچکی در سال ۲۰۱۱ 

در چهارمین فیلم »دزدان دریایی کاراییب« با عنوان »سوار بر امواج 

ناشناخته« بازی کرده بود و بازیگر فیلم های دیگری چون »بلوکراش« 

در سال ۲۰۰۲ و »هاوایی فایو او« در سال ۲۰۱۱ بود.او از جولای ۲۰۱۶ به 

عنوان نجات غریق مشغول کار بود و بیش از یک دهه بود که به طور 

حرفه ای موج سواری می کرد.

ریک بلانگیاردی، شهردار هونولولو از مرگ پری به عنوان ضایعه ای غم 

انگیز یاد کرد و گفت: تامایو یک آب نورد افسانه ای و بسیار مورد احترام 

بود.مقامات ایمنی اقیانوس گفتند که پوسترهای هشدار دهنده کوسه 

پس از حمله در منطقه نصب شد.

بازیگر »دزدان دریایی کاراییب« 

شکار کوسه شد

سیدمحمد سادات اخوی، شاعر و نویسنده طنزپرداز 

یافته  کاهش  مکتوب  طنز  به  عمومی  اقبال  گفت: 

چراکه اغلب آثار عرضه شده متناسب با زمان نیستند. 

سیدمحمد سادات اخوی در گفت وگو با خبرگزاری کتاب 

ایران )ایبنا( با اشاره به اینکه اخیراً کتاب تازه وی با نام 

»کاملا« در حوزه طنز مکتوب از سوی سوره مهر منتشر 

شده، توضیح داد: این کتاب همان طور که در مقدمه 

آن گفته ام، کارنامه من از سی و چند سال طنزنویسی در 

حوزه های گوناگون است. من از معدود کسانی بوده ام 

که در حوزه طنز تلویزیونی هم کار کرده ام. بخشی از کار 

تلویزیونی من در شبکه قرآن بوده که معمولًا کسی در 

این شبکه، طنز کار نمی کند. در اواخر دهه هشتاد، در 

برنامه روز نورانی، روزی یک مثنوی طنز اجرا می کردم 

که مختوم به صلوات بود.وی افزود: این کتاب در واقع، 

سایت های  و  روزنامه ها  در  نوشته ها  از  مجموعه ای 

گوناگون از جمله مجله سروش، همشهری، جام جم، 

سایت الف و پراکنده هایی در نشریات دیگر است. در 

با  که  دیدارهایی  روی  بر  نمی شد،  قطعاً  کارنامه  این 

اهالی طنز داشتم، تکیه کنم. ضمناً خیلی از تعابیری که 

از جمله احترامی، صادقی، صلاحی، شکیبا،  دوستان 

زرویی در مورد من به کار برده و مرا مورد عنایت قرار 

داده اند را در این کتاب نیاورده ام. این کتاب ادای دین 

من به استادانم از جمله قیصر امین پور، بیوک ملکی، 

فریدون عموزاده خلیلی، احمد عربلو، محمدرضا کاتب، 

سید ابراهیم نبوی، زنده یاد منوچهر احترامی، کیومرث 

صابری، محمد خرمشاهی، ابوالقاسم حالت و زنده یاد 

ابوالفضل زرویی نصرآباد بوده است.این نویسنده با اشاره 

به اینکه فصل های »کاملا« شامل »طنزهای منظوم«، 

»دفاعیات  مطبوعاتی«،  »یادداشت های  »رفقایی ها«، 

کوتوله ها«، »ذکر مولانا سید مهدی شجاعی«، »نوروز و 

بهاریه در شعر شاعران پارسی گوی«، »طنزهای نوجوانی«، 

بار  »سه  و  بزرگ«  آقا  »ماجراهای  نوجوان«،  »داستان 

کوبیدن در« است، عنوان کرد: اخیراً این کتاب با ۴۲۳ 

صفحه و قیمت ۴۴۵ هزار تومان عرضه شده است.این 

نویسنده در مورد مجلات فاخر طنز روزگار ما گفت: از امید 

مهدی نژاد ستایش می کنم که سه نقطه را منتشر می کرد 

که خود امیدی در حوزه طنز بود. به طور کلی ظرفیت 

پذیرش طنز کم شده است. کیومرث صابری هفته نامه 

گل آقا را تبدیل به ماهنامه و سپس آن را هم تعطیل 

کرد؛ چراکه در آن زمان، متوجه افول شرایط پذیرش طنز 

در جامعه شد. اکنون به مراتب این شرایط بدتر شده و 

حتی ظرفیت اهالی فرهنگ و هنر هم کم شده است. 

همان طور که ذایقه مردم به سمت فست فود کشیده 

است و آن را به غذای اصیل ترجیح می دهند در مورد 

طنز هم این تغییر ناخوش ذائقه اتفاق افتاده است.

سادات اخوی در تحلیل موضوع تاریخ مصرف داشتن 

موضوع در ژانر طنز عنوان کرد: درسی که صابری و زرویی 

به ما دادند، این بود که درست است طنز را در بستر زمان 

می نویسیم اما مخاطب آن حرف باید در زمان گسترده 

باشد. طنزهای کتاب »کاملا« اگر چه ممکن است بر 

اساس یک خبر نوشته شده باشند، اما حرف آن طنز، 

حرف امروز نیز محسوب می شود. بسیاری از طنزهایی 

که زرویی نوشته مربوط به ۲۰ یا ۳۰ سال قبل است؛ اما 

هنوز قابل خواندن و لذت بردن است. زرویی این نوع 

نوشتن طنز را به ما آموخت طوری بنویسیم که طنزمان 

در طول زمان، فرسوده و کهنه نشود.وی در مورد رویکرد 

امروز مردم به طنزهای اینستاگرامی گفت: امروزه گرایش 

فضای مجازی به سمت طنز تصویری است اما باید به 

یاد داشته باشیم که مبنای طنز تصویری، طنز نوشته 

شده بوده است. آثار طنز تصویری مانند »اجاره نشین ها« 

یا »لیلی با من است«، بر اساس فیلمنامه طنز نوشته 

شده است. تولیدکنندگان طنز تصویری باید از طنزهای 

مکتوب باخبر باشند. به عنوان نمونه زمانی که داریوش 

طنز  حوزه  به  می کرد،  اجرا  طنز  تلویزیون  در  کاردان 

مکتوب مسلط بود.

پدیدآور کتاب طنز »کاملا«:

مشتریان طنز مکتوب کم 
شده اند


